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Protokół Nr XXIX / 20 

z XXIX sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 30 grudnia 2020 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, zarządzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, wykonywanie 

innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz.  

Czas trwania sesji w godz.: 13.00 – 16.01.   

Miejsce obrad: Centrum Kultury im. Józefa Mehoffera w Ropczycach, sala widowiskowa.  

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji:  

 

1.  

Przewodniczący Rady – Otworzył 23 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

Powitał obecnych na sesji. Uczestnikom sesji przypomniał o możliwości skorzystania ze 

środków ochrony osobistej, które są udostępnione przed wejściem do sali, w której odbywa się 

sesja. 

Zarządził sprawdzenie kworum przez system e-sesji. Poinformował, że porównując ilość 

radnych, którzy potwierdzili udział w sesji przez potwierdzenie kworum oraz ilość podpisów 

na liście obecności - stwierdza, że obrady są prawomocne.  

Poinformował, że obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania z obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji 

Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. Uczestnicząc w sesji Rady Miejskiej 

wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w myśl 

przepisów rozporządzenia o ochronie danych, tak zwane RODO.   

 

2.  

Przewodniczący Rady spytał czy są zmiany do porządku obrad.  

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak zwrócił się z prośbą do Wysokiej Rady o włączenie do 

porządku obrad dzisiejszej sesji trzech projektów uchwał, które zostały Radzie przedłożone. 

Dwa  projekty dotyczą zmian w budżecie bieżącego roku, pierwszy projekt 6.9. dotyczy przede 

wszystkim dostosowania w budżecie kwestii pożyczkowych, przychodowych, pani skarbnik 

szczegółowo o tym powie, tak jak zawsze na koniec roku by dopasować realne przychody, 

dochody, wydatki do planu, drugi kolejny projekt, 6.10. to również projekt zmian w budżecie 

tegorocznym, na 2020 rok. I dotyczący zmiany wieloletniej prognozy finansowej, uwzględnia 
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jakby te obydwa projekty i wszystko to co do dnia dzisiejszego, kończącego jakby sprawy 

finansowe w naszej gminie tymi uchwałami. Zamykamy konta i jutro już jest taki dzień, że już 

żadnych nowych spraw do budżetu gminy wnosić nie będziemy.  

Innych propozycji zmian nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady przedstawił treść wniosku: Wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 

6, projektów uchwał oznaczonych 6.9., 6.10.,6.11. w związku z tym, w pkt 6 zostaną 

wprowadzone nowe podpunkty o treści: 6.9) Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Ropczyce na 2020 rok. 6.10) Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2020 

rok. 6.11) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce.   

Przewodniczący Rady stwierdził, że wnioskowane zmiany do porządku obrad zostały 

wprowadzone przy: za - 19, przeciw - 1, wstrzymujących się – 0 oraz że porządek obrad 

dzisiejszej sesji został ustalony. Radny p. Jan Rydzik powiedział, że mu uciekło, było za 

szybko, jest za. Przewodniczący Rady – Poinformował, że w związku z powyższym nie 

będziemy robić reasumpcji głosowania.  Wyniki głosowania: za 20, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. Porządek obrad dzisiejszej sesji został ustalony przez Wysoką Radę.  

  

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad oraz przyjęcie protokołów z 27 i 28 sesji Rady Miejskiej.  

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i głosowania w sprawie podjęcia uchwał:  

1) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Podkarpackiego na realizację zadania publicznego.  

2) Uchwała w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego w Ropczycach w 2021 roku.  

3) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/218/20 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

17 czerwca 2020 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku w zakresie wydatków 

inwestycyjnych na 2021 rok.  

4) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku w zakresie wydatków 

inwestycyjnych na 2021 rok.  

4. Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Ropczyce na 2021 rok i głosowanie nad projektem 

uchwały budżetowej Gminy Ropczyce na 2021 rok - projektem uchwały w sprawie budżetu 

Gminy Ropczyce na 2021 rok:  

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej  

2) przedstawienie opinii i wniosków Komisji Rady, w tym ostatecznej opinii Komisji 

Rewizyjnej  

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu 

uchwały budżetowej  
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4) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii Komisji Rady i opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Rzeszowie  

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej  

6) głosowanie.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2021 - 2029 i głosowanie.  

6. Rozpatrzenie projektów uchwał i głosowania w sprawie podjęcia uchwał:  

1) Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Ropczyce na 2021 rok. 

2) Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Ropczyce na rok 2021.  

3) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miastem Rzeszów.  

4) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr X/88/11 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 

czerwca 2011 r. w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Ropczycach.  

5) Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej nr XXVII/258/20 z dnia 13 listopada 2020 r., 

w sprawie przystąpienia do VII. zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Ropczyce w miejscowości Ropczyce.  

6) Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXII/211/20 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 29 maja 2020 r. w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ropczyce kredytu 

długoterminowego.  

7) Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXII/209/20 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 29 maja 2020 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie 

planowanych rozchodów Gminy Ropczyce w 2020 roku.  

8) Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXI/198/20 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 8 kwietnia 2020 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Narodowym 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie.  

9) Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2020 rok. 

10) Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2020 rok. 

11) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce. 

7. Informacja z działalności Burmistrza Ropczyc w 2020 roku.  

8. Sprawy różne.  

9. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady spytał  czy są uwagi do protokołu z 27 i 28 sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń.  

Protokoły z  27 i 28 sesji Rady Miejskiej zostały przyjęte przy: za 20 głosów, przeciw 0 głosów, 

wstrzymujących się 0.  
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3.  

3.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 

Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego – skarbnik Gminy p. Beata 

Malec. 

Cykl uchwał, które zostaną teraz przedstawione dotyczy 2021 roku. Żeby mogły być ujęte  

w budżecie wcześniej muszą być podjęte merytoryczne, tematyczne uchwały dotyczące 

poszczególnych spraw. Pierwszy projekt dotyczy udzielenia pomocy finansowej samorządowi 

Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego. Postanawia się udzielić  

w 2021 roku kwotę 250 000 zł jako pomoc finansową dla Województwa Podkarpackiego na 

realizację zadania pod nazwą „Przebudowa drogi wojewódzkiej polegająca na budowie 

chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 986 relacji Tuszyma Ropczyce Wiśniowa po stronie 

lewej wraz z zatoką autobusową w miejscowości Łączki Kucharskie". 

Radny p. Stanisław Marć przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Poinformował, że Komisja 

Rewizyjna w dniu 10 grudnia przyjęła w głosowaniu opinię pozytywną dotyczącą projektów 

uchwał tak zwanych okołobudżetowych, które wynikają z treści projektu budżetu gminy na 

2021 rok.  

Radny p. Dariusz Skórski - Panie przewodniczący, panie burmistrzu muszę zadać pytanie, 

bardzo się cieszę i dziękuję, że taki projekt się znalazł w dzisiejszych obradach i że ten sporny 

chodnik w Łączkach Kucharskich, jednak być może zostanie wybudowany. Ja tylko chcę 

zapytać czy poczyniono już jakieś kroki czy zwrócono się do pana Marszałka i czy jakieś 

zapewnienie ze strony Marszałka bądź Podkarpackiego Zarządu Dróg Wojewódzkich padło  

w formie pisemnej, że Marszałek będzie ten chodnik chciał budować, żeby znów nie wyjść 

przed szereg, że my dzisiaj przyjmiemy uchwały o zabezpieczenie środków a potem środków 

zabraknie. Ze swojej strony deklaruję pomoc, że jeżeliby  była jakaś niechęć od Marszałka to 

jako przewodniczący klubu radnych naszych pojadę i będę prosił o wsparcie. 

Burmistrz p. Bolesław Bujak - Pragnę poinformować, że zwróciliśmy się pisemnie do dyrektora 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Rzeszowie dwa miesiące temu ze stosownym pismem  

w odpowiednim trybie który jest przyjęty stanowiskiem Zarządu Województwa 

Podkarpackiego z informacją, że chcemy współfinansować stosowny odcinek chodnika przy 

tej drodze wojewódzkiej, informując równocześnie, że kilka miesięcy wcześniej przekazaliśmy 

jako Rada Miejska w Ropczycach pomoc rzeczową w postaci odcinka projektu technicznego 

wraz z pozwoleniem i to zostało już wówczas przyjęte. Ale też spotkałem się przed świętami 

kilka dni, osobiście z panem dyrektorem Piotrem Miąso dyrektorem Zarządu Dróg 

Wojewódzkich by jeszcze raz przywieźć kolejne pismo wnosząc o to by w podziale środków 

finansowych tej jednostki organizacyjnej samorządu wojewódzkiego ująć w  programie na 

przyszły rok chodnik w Łączkach Kucharskich. Informowałem, że między nami jest taka relacja 

i taka umowa była, że my w roku, który mija wybudowaliśmy za swoje odcinek chodnika  

w Łączkach więc powinni wybudować w tym przyszłym roku 2021, oni jako właściciele Zarząd 
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Dróg Wojewódzkich, Pan Marszałek kolejny odcinek chodnika za swoje ale znając różną 

postawę Zarządu Województwa Podkarpackiego powiedziałem że z ostrożnościowych 

względów poproszę jeszcze Radę Miejską o zabezpieczenie 50% kosztów czyli 250 000 i jeżeli 

Rada przychyli się do takiego mojego wniosku, i podejmie taką uchwałę, i uchwali budżet, 

który to będzie zawierał to prześlemy też stosowną informację. Sądzę że te argumenty - żeśmy  

za swoje wybudowali odcinek chodnika przy drodze wojewódzkiej, żeśmy przekazali projekt 

techniczny jako pomoc rzeczową i że dzisiaj być może za chwilę uchwalicie państwo też 

uchwałę, w której będziemy decydowali o pomocy finansowej i następnie uchwalimy budżet, 

w którym jest ta pozycja, na z resztą również wnioski, które wypływają z komisji przy ocenie 

projektu budżetu, to ja mam nadzieję że, w ogóle nie powinniśmy tam cokolwiek mówić więcej. 

Wszystko jest spełnione zgodnie z procedurami, które są przyjęte przez zarząd wojewódzki.  

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Samorządowi Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego, przy:  za – 20 

głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

  

 

3.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego w Ropczycach w 2021 roku – skarbnik Gminy  

p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego w Ropczycach w 2021 roku. Wyraża się zgodę na wniesienie wkładu do spółki  

w wysokości 155 000 zł w zamian za objęcie 310 udziałów o wartości nominalnej 500 zł każdy 

w celu realizacji przedsięwzięcia inwestycyjno-budowlanego pod tytułem ,,Projektowanie  

i budowa budynku wielorodzinnego A5 przy ulicy Mehoffera", w związku ze złożonym 

wnioskiem przez spółkę z prośbą o przekazanie takich środków. Spółka wnioskowała  

w uzasadnieniu, że te środki zostaną przeznaczone na opracowanie koncepcji oraz 

dokumentacji niezbędnej dla uzyskania pozwolenia na budowę i dla realizacji robót 

polegających na budowie budynku mieszkalnego wielorodzinnego wraz z urządzeniami 

technicznymi i zagospodarowaniem terenu na działce na której zostanie projektowany  

a kolejnie budowany budynek wielorodzinny.  

Radny p. Jan Rydzik -  Jeśli chodzi o uchwałę w sprawie poparcia o dodatkowe środki 

finansowe dla TBS -u to poprę te uchwałę ze względu, że TBS buduje mieszkania na wynajem, 

ponieważ te bloki są budowane typowo dla osób o niskich dochodach. Bloki deweloperskie to 

typowe mieszkania dla zamożniejszych osób, ale trzeba już na przyszłość,  prezesa nie ma, ale 

zwracam się do pana burmistrza pomyśleć o ich zasiedleniu, rozeznać czy na te bloki będą 

chętni do ich zasiedlenia, żeby nie było tak jak ostatnim razem, że do końca brakowało, był 

niby pełny stan a kilka osób czy jeden czy dwa mieszkania były puste. Myślę, że w tej chwili 

jest już chyba pełny stan. Zwracam się do też do pana prezesa, ale go nie ma, to do pana 
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burmistrza, żeby pomyśleć o wybudowaniu w najbliższej przyszłości żłobko-przedszkola. Ja to 

już zgłaszałem nie mówię że już, czy w najbliższym czasie. Mówiłem na którejś sesji, że będę 

co jakiś czas przypominał o tym, żeby gdzieś te dzieci, żeby jak najwięcej się pomieściło  

w tym żłobku czy w przedszkolu bo wiadomo, że bloki się buduje, młode małżeństwa 

zasiedlają, dzieci się rodzą jest i też budowane osiedle naprzeciwko domków jednorodzinnych, 

żeby rodzice mogli pójść do pracy i ulżyć w finansach swoich.  

Burmistrz p. Bolesław Bujak – TBS to spółka gminna, to inaczej gmina. Jako gmina 

realizujemy wiele różnych działań nie wprost jako urząd gminy ale poprzez różne swoje 

jednostki organizacyjne, to jest wszystko z upoważnienia przedstawicieli czy całej rady 

miejskiej stąd ta uchwała. To wy państwo decydujecie, cały majątek wszystkich spółek jest 

własnością gminy, to nie są jakieś przedsiębiorstwa stricte gospodarcze, które mają swój 

majątek z uwagi na udziały pracowników czy udziały innego kapitału, kapitałem jest nasz 

wkład wspólnoty miasta i gminy - 28 tysięcy. Budujemy bo chcemy jako samorząd wspierać tą 

część naszych mieszkańców, których rzeczywiście nie stać na kupno własnościowego 

mieszkania i nie stać ich też na budowę własnego domu. Robimy to z pewnym wyprzedzeniem 

bo dzisiaj jest tak że żaden deweloper nie buduje wtedy kiedy ma pełne wkłady i zamkniętą 

listę kupujących i jeśli ma 50% chętnych buduje i nim skończy to akurat zwykle pozostałe 

wolne lokale sprzedaje. W TBS-ie jest również tak, gdybyśmy czekali na zamknięcie listy 

wynajmu mieszkań w projektowanym bloku, to byśmy musieli czasami czekać i trzy, cztery 

lata, ludzie podejmują jakąś decyzję na przykład, że chce wynająć mieszkanie w TBS-ie i chce 

wiedzieć czy da się to zrealizować w krótkim okresie – roku, półtora. Jak jest odpowiedź za 3 

lata to odchodzą i szukają innych propozycji, stąd my owszem zamknęliśmy już listę naboru 

najmu na blok, który jest teraz już na etapie wykańczania ale już trzeba projektować kolejny  

i ogłosić listę naboru w okresie projektowania, żeby można było mówić o tym, że 

synchronicznie co 2 lata taki jeden blok będziemy oddawali pod te potrzeby. I druga odpowiedź 

nie widzę powodu żebyśmy dzisiaj postanawiali by w przyszłym roku coś budować w sensie 

nowego przedszkola i żłobka dlatego, że w bieżącym roku i na dziś również, każdy rodzic, 

który chce swoje dziecko w wieku do trzech lat umieścić w żłobku to miejsca wolne są od już 

i każdy kto ma dziecko między trzecim rokiem a szóstym ma miejsce w przedszkolu 

samorządowym. Też pewnie dlatego, że kilka prywatnych przedszkoli zostało otwartych na 

terenie naszej gminy, gdzie my finansujemy jako gmina koszty utrzymania tego dziecka  

w prywatnych przedszkolach ja bym powiedział w 100% ale w sensie prawnym to powiem  

w 80% kosztów utrzymania jednego dziecka w przedszkolu samorządowym, bo takie jest 

prawo, ale inne są koszty, więc to mówię w dużym uproszczeniu. Na koniec powiem tak, mamy 

gotowy projekty, z pozwoleniem, obiektu w terenie osiedla Mehoffera na budowę przedszkola  

i żłobka, możemy budować tylko nie widzę potrzeby. 

Radny p. Jan Rydzik - Tylko słowo,  ja nie mówię, że ma być już wybudowany, czy już lista 

ma być na ten nowy przyszły blok zapełniona tylko żeby po prostu przygotować takie coś, 
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ogłosić że będzie budowany blok, że będą mieszkania do wynajęcia. Mówię też w przyszłości, 

nie mówię że na drugi czy za 2 lata myśleć też o tym żłobku przedszkolu. Tylko mi o to 

chodziło,  nie mówię panie burmistrzu, że to musi być na drugi rok.  

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego w Ropczycach w 2021 roku, przy: za – 19 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się – 1 głos. 

 

 

3.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/218/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 17 czerwca 2020 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 

roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok – skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały XXIII/218 z 17 czerwca w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązań w 2020 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok. Zmiana uchwały 

polega na zwiększeniu zabezpieczenia w budżecie 2021 roku zwiększonej kwoty o 156 000 dla 

zadania Rozbudowa drogi gminnej nr 107558 R ulica Przemysłowa w Ropczycach. Ostatecznie 

zadanie opiewa na kwotę 5 398 997,55. Zwiększenie to jest spowodowane tym, że ze względów 

na przesunięcia procedury całej uzyskania decyzji zridowskiej, firma która realizuje to zadanie 

nie była w stanie rozpocząć zadania w 2020 roku, więc wszystkie koszty, które były planowane 

w 20 roku są przenoszone na 2021 rok i tak samo w związku z uchwałą będą wszystkie terminy 

aneksowane. Źródłem pokrycia zobowiązań są dochody własne gminy z podatku od 

nieruchomości osób fizycznych i prawnych w wysokości 2 287 320,55 oraz z Funduszu Dróg 

Samorządowych tutaj właśnie kwestia zwiększenia również źródła finansowania funduszu dróg 

samorządowych do wysokości 3 111 677 zł.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/218/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 17 czerwca 2020 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 

roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok, przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 

 

3.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok – skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia zobowiązania w 2020 roku w zakresie wydatków 

inwestycyjnych na 2021 rok. Postanawia się o zabezpieczeniu kwoty 2 934 778,01 zł na zadanie 

Budowa wodociągu w miejscowości Lubzina Okonin etap pierwszy. Źródłem pokrycia kwoty 

są dochody własne z tytułu podatku od nieruchomości osób fizycznych i prawnych w kwocie 



8 

 

350 192,78 zł, przychody z tytułu pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Warszawie w kwocie 600 000 zł oraz kwota 1 984 585, 23 zł jako 

środki z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego Województwa Podkarpackiego. 

Uchwała ta pozwoli na podpisanie w jutrzejszym dniu umowy z wykonawcą, który został  

w ostatnich dniach wyłoniony w ramach realizacji tego zadania. W związku z tym całe zadanie 

zostaje również w uchwale budżetowej w związku z autopoprawką wprowadzone, urealnione 

kwoty do postępowania przetargowego wskazującego ostateczne kwoty.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2020 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok, przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 

 

4.  

4.1) 

Przewodniczący Rady przypomniał, że przedmiotem obrad jest projekt uchwały budżetowej  

w całości czyli z grupą poprawek, które Wysoka Rada otrzymała. Zaprosił do obejrzenia 

prezentacji multimedialnej, w tym punkcie porządku obrad 

Prezentacja.  

Burmistrz p. Bolesław Bujak -  Kilka zdań o projekcie budżetu, który przedkładamy Wysokiej 

Radzie do ostatniej oceny i do chcielibyśmy uchwalenia. Po pierwsze chcę podziękować moim 

kolegom, którzy przygotowali dla państwa te slajdy, wiceburmistrz Marek Misiura był za to 

odpowiedzialny z kolegą z referatu do spraw promocji, poskładali fragmenty niektórych 

naszych przede wszystkim dochodów i wydatków żeby państwu zobrazować tendencję 

ostatnich 3 lat: 19-ty, 20-ty i projekt budżetu który mamy przed sobą, plan do planu, wydatki - 

niektóre działy, które priorytetowo traktujemy, mowa o pomocy społecznej, o edukacji  

o wydatkach majątkowych, czyli inaczej inwestycyjnych i tutaj skupili się na kilku, które 

zobrazowywały przełom roku koniec 2019 i początek roku bieżącego, bo między innymi takie 

były inwestycje kończone w tym roku, ale tak naprawdę prowadzone w roku ubiegłym, jak hala 

sportowo-widowiskowa, jak oczyszczalnia ścieków, którą państwo widzieliście, ale w tym roku 

też one były finansowane, czy kończyliśmy inwestycje pod względem finansowym, ale też  

i typowo inwestycyjnym jak oczyszczalnia. I przypomnieliśmy na tych slajdach kilka 

inwestycji, czyli to co udało się oprócz normalnego prowadzenia gminy we wszystkich 

obszarach, które są w naszej kompetencji i jeszcze dodatkowo wzbogacić o te różne inwestycje, 

które tutaj pokazaliśmy za 20-ty rok czyli bieżący, pewnie w szczegółach nie wszystkie.  

I pokazano na kilku slajdach również 2021 rok bardziej inwestycje, które mamy już  zapisane 

w projekcie budżetu o czym za chwilę będziemy w szczegółach mówić. Kwoty wyrażają środki 
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niezbędne w związku z odbytymi już przetargami bo większość tych inwestycji  

przygotowaliśmy poprzez ogłoszenie procedur zgodnie z zamówieniami publicznymi, 

wybraliśmy wykonawców i podpisaliśmy umowy i to są już autentyczne cyfry, które są 

zapisane w umowach i to jest w zasadzie większość inwestycji na przyszły rok. I również są te 

inwestycje pokazane, które będziemy uruchamiać i takie, które są na powiedzmy deskach 

koncepcyjnych, choćby ostatnio szkoła muzyczna wraz z częścią obiektu komercyjnego, czy to 

handlowego, którą przygotowujemy wkrótce do procedury ogłoszenia przetargu w zakresie 

ustawy partnerstwa publiczno-prywatnego. Osiedle któreście państwo widzieli nasze  

TBS-owskie było pokazane dlatego, że ten najbliżej nas na slajdzie, blok 6 piętrowy, on się 

różni od tych które do tej pory TBS budował czteropiętrowe, coś pośrodku między jak to 

niektórzy mówią na warunki ropczyckie piętrowcem dewelopera 9-piętrowym a tymi naszymi 

4-piętrowymi. To jest koncepcja, którą po zatwierdzeniu budżetu bo już żeście państwo przed 

chwilą podjęli uchwałę o zwiększeniu kapitału TBS-u o kwotę 155 tysięcy złotych, to są środki, 

które będą przeznaczone na projekt techniczny tego bloku, którego koncepcję widzieliśmy. 

Jeżeli do czasu uzyskania pozwolenia na ten blok uda się ustalić w relacjach z Bankiem 

Gospodarstwa Krajowego pozostałe środki finansowe na budowę i osiągniemy tą około  

50%-wą listę wstępnych kandydatów do najmu to będzie uruchomiona budowa tego bloku. 

Zakładam, że być może to już będzie w końcówce tego roku, który przed nami 2021,  

w najgorszym wypadku wczesna wiosna następnego roku. Te migawki - ja jeszcze pewnie do 

nich wrócę w jednym czy drugim przykładzie dotyczącym dochodów i wydatków ale istotą 

mojego krótkiego wystąpienia jest opowiedzenie w ogólności o przedstawianym projekcie 

budżetu, który w cyfrach przekaże za chwilę państwu i przypomni pani skarbnik. W zasadzie 

to jest jej dzieło, tutaj rola wójta, burmistrza, prezydenta polega bardziej na ukierunkowywaniu 

priorytetów i ustalaniu pewnych pozaobligatoryjnych wydatków. Natomiast cała sfera 

wydatków bieżących, która zawiera w sobie prawie 88% budżetu i  tego przedkładanego 

projektu budżetu  wynika ze stosownych przepisów i tutaj wójt, burmistrz, prezydent niewiele 

ma do powiedzenia, nawet my wszyscy niewiele mamy do powiedzenia, oczywiście pewne 

korekty można zrobić, ale trzymając się przepisów prawa czyli ustaw, rozporządzeń i zarządzeń 

to za wiele zmienić nie możemy. Jaki jest ten projekt budżetu, który Wysokiej Radzie 

przedstawiamy dzisiaj do uchwalenia na przyszły rok. Ja bym powiedział, że jest to projekt po 

pierwsze odpowiedzialny, po drugie jest to projekt optymalny i po trzecie 

scharakteryzowałbym go jako projekt ostrożnościowy. I parę zdań, jest to projekt 

odpowiedzialny bo w tym projekcie przede wszystkim priorytetem dla nas wszystkich jest 

troska o tych z naszych mieszkańców wspólnoty samorządowej, którzy wymagają pomocy. Jest 

to relacja bardzo ściśle związana z decyzjami Sejmu, rządu i przepisami prawa bo w istocie te 

wydatki, które są jedną trzecią wydatków budżetu przyszłego roku idące na szerokorozumianą 

pomoc społeczną ukierunkowane do rodzin naszej gminy są w 80-ciu, 90-ciu nawet dwóch 

procent środkami budżetu państwa jako dotacje celowe, 500 plus, 300 plus, również 

środowiskowy dom samopomocy, również część środków na zasiłki celowe, fundusz 
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alimentacyjny, fundusz rodzinny. To część czy też znacząca część środków, które otrzymujemy 

z budżetu państwa w postaci dotacji tak po stronie dochodowej i po stronie wydatkowej, 

kierowane do ludzi. Ale tam jest też kwota bez mała trzech milionów złotych, która co roku 

jest zwiększana z dochodów własnych, kierowana do sfery naszych rodzin, sfery 

szerokorozumianej pomocy społecznej. Do tej grupy wydatków trzeba jeszcze dodać Dzienny 

Dom Pobytu Emerytów i Rencistów. Zwiększamy te wydatki rok do roku,  nasze udziały 

własne, natomiast państwo w stosunku do roku ubiegłego mniej więcej zaproponowało nam 

wskaźniki dla naszej gminy dotacji do tych poszczególnych sfer wydatkowych w podobnej 

wysokości jak bieżący rok 2020. Ale to jest bardzo dużo, to jest Wysoka Rado dużo  więcej 

milionów złotych kierowanych do rodzin z naszej gminy niż jeszcze 2 lata temu w 2019 roku  

i mogliście to państwo zauważyć na slajdzie, który był pokazany, jako środki wydatkowe 

kierowane z budżetu, w budżecie gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, przypomnę, że ten 

budżet wynosił 2 lata temu w 2019, 38 milionów a dzisiaj już 50 milionów 621 plus jeszcze 

Dzienny Dom Pobytu. A więc jest to ponad 1/3 naszego budżetu. Nasz budżet jest 

odpowiedzialny Wysoka Rado bo przede wszystkim obejmujemy całą tą sferę opieki, edukacji 

i nauki naszych dzieci od wieku pół roku do 14 lat dopóki nie skończą szkoły podstawowej  

8-ej klasy. I to jest grupa około 4 tysięcy dzieciaków, którą zajmuje się grupa bez mała 650 

osób nauczycieli, wychowawców, opiekunów, świetlicowych, kucharek, konserwatorów, jak 

również i pracowników Zespołu Oświaty, pracowników żłobka, więc to jest największa 

dziedzina i proszę zauważyć wydatek jest i tak mniejszy niż na szerokorozumianą opiekę 

społeczną. W slajdach widzieliście państwo też taką tendencję że jest to ponad 48 milionów 

złotych i na pewno jest to kwota już bez mała 2 razy większa niż  subwencja oświatowa bo 

subwencja oświatowa na przyszły rok zaprognozowana dla naszej gminy wynosi 26 milionów 

złotych. Jak państwo porównacie to  już widać, że jest to bez mała 2 razy więcej z naszych 

dochodów własnych które dodajemy do bieżących wydatków utrzymania oświaty bo w tej 

tabeli i w tej kwocie 48 milionów złotych z hakiem nie mamy Szanowni Państwo wydatków na 

remonty placówek oświatowych i ewentualne inwestycje. Tych inwestycji w przyszłym roku 

w oświacie zbyt dużo nie ma ale też państwo widzieliście, że były tam również zaznaczone. 

Wysoka Rado, to jest budżet odpowiedzialny bo on zakłada, że wszyscy nasi pracownicy 

utrzymają pracę w przyszłym roku a mamy tych pracowników ponad 750 osób, ale jest 

oczywiście tutaj też takie założenie że budżet nie przewiduje w przyszłym roku podwyżki płac, 

za wyjątkiem tej grupy pracowników w różnych działach, których płaca minimalna jest niższa 

niż zapowiedziana ustawą od 1 stycznia – 2 800 zł. Tylko podwyżka płac całej sfery 

samorządowej do kwoty 2 800 będzie kosztowała, też to mamy pokazane kwotę 715 tysięcy zł. 

Rekompensaty państwa dla samorządów w tym względzie nie ma i cała ta kwota będzie już 

pochodziła  jakby z dochodów własnych. Wysoka Rado to jest budżet odpowiedzialny, dlatego 

że liczymy się z tym, że inflacja będzie jak w bieżącym roku, że to trudny rok bo pewnie 

przynajmniej pierwsze sześć miesięcy będzie pod wpływem presji  koronowirusa i możemy się 

liczyć z tym, że i podatki będą z niektórych działów naszej gospodarki gminnej niższe i że 
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pewnie znów będziemy mieli wiele podań o umorzenie tych podatków i z pewnością trzeba 

będzie się w stosunku do niektórych przychylić. Mimo to staramy się tak jak powiedziałem 

kierować wydatki w kierunku najsłabszych, widzieć potrzebę pomocy w różnych kierunkach, 

starać się będziemy utrzymać poziom oświaty, edukacji i wychowania na dotychczasowym 

niezmienionym poziomie i również wydatki bieżące we wszystkich pozostałych naszych 

jednostkach organizacyjnych są zapisane w tym projekcie budżetu na wysokości tegorocznych 

wydatków czyli nie mamy możliwości wydać więcej niż w tym roku, nie mamy możliwości 

podwyższyć poborów pracownikom ale mamy bezpieczeństwo socjalne, że wszyscy, którzy  

w samorządzie pracują, jeżeli nie z własnej woli, to nie będą zwolnieni, będziemy się starali 

ich utrzymać, to przewiduje ten projekt budżetu. Oczywiście nie dotyczy on naszych spółek,  

o których przed chwilą mówiliśmy bo one kierują się trochę innym prawem ale myślę, że 

ponieważ są to nasze spółki, że tutaj jest ta własność gminna, iż są to spółki celowe i można by 

też tak powiedzieć, że są to spółki monopolowe, to moja sugestia jest jakby z zaleceniem dla 

rad nadzorczych tych naszych spółek i zarządów tych spółek aby również na rok 2021 nie 

wprowadzać podwyżek. Wiemy doskonale, że w naszym otoczeniu są pracownicy różnych 

działów gospodarki, którzy po pierwsze nie tylko, że nie mają podwyższonych poborów  

w bieżącym roku i zanosi się, że podobnie będzie przyszłym roku, to wydaje się również, że 

czasami mogą być okresy w których pomniejsza się pobory, pomniejsza się też czas pracy ale 

kto chciałby być w domu wolny i mieć tylko 80% poborów. Wszyscy byśmy chcieli jednak 

pracować i uzyskiwać te pobory przynajmniej na niezmienionym poziomie, więc to jest 

optymalny projekt budżetu, który przedkładamy bo wyliczenia dochodów wynikają z prawa. 

To Wysoka Rada uchwaliła dochody własne poprzez określenie stawek podatków od 

nieruchomości, transportowych, rolnych, leśnych i tak dalej, te które są w tabeli dochodów 

własnych na niezmienionym poziomie więc wyliczamy tylko deklaracje podatkowe od 

podatników i to jest kwota naszych dochodów. Optymalny, bo oczywiście bazujemy tutaj na 

dotacjach państwowych przekazanych nam jeszcze przed uchwaleniem budżetu państwa, co 

prawda w chwili obecnej budżet państwa został uchwalony ale wytyczne dla nas być może 

korygujące przyjdą w miesiącu lutym i być może jeszcze będziemy do tego uchwalonego 

dzisiaj budżetu wprowadzać pewne zmiany stąd wynikające. Jest trzecia grupa dochodów w tej 

kwocie 144 milionów ponad, na przyszły rok, która jest prognozą i tutaj taki przykład na 

slajdach, mieliśmy dochody z CIT-u i PIT-u pokazane w ujęciu tych trzech ostatnich lat  

i mieliśmy tam podane kwotę w bieżącym roku w planie budżetowym uchwalone dochody  

z PIT-u w wysokości 20 milionów 70 tysięcy złotych i gdy w maju będziemy składać raport za 

bieżący rok i sprawozdanie, to się okaże najprawdopodobniej bo taką informację mamy na dziś, 

że ten dochód będzie niezrealizowany w kwocie 1 mln 156 tysięcy złotych. Być może jeszcze 

będzie jakaś korekta bo zwykle jeszcze w połowie stycznia za połowę grudnia przychodzi jakaś 

kwota udziału w podatku, więc może to będzie niższa kwota. Ale też dla ciekawości mieliśmy 

zapisany na ten rok uchwalając budżet rok temu kwotę dochodów z CIT-u w wysokości jednego 

miliona, a nie zrealizujemy 466 000 zł, a więc razem już mamy milion sześćset do tyłu  
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w stosunku do planu i obawiam się, dlatego też mówię, że to jest budżet i ostrożnościowy  

i  optymalny, bo my musimy zapisać kwoty, które nam podaje minister finansów, ale w piśmie 

– w decyzji ministra finansów, kierowanym do każdej gminy, jest zastrzeżenie, że jest to 

prognoza, a więc jak każda prognoza, nie musi się zrealizować. Dotacje, jeżeli zostaną 

potwierdzone już po uchwaleniu budżetu gminy muszą być w stu procentach przez rząd 

zrealizowane, nawet kosztem pożyczki i kredytów rząd musi gminom te wysokości dotacyjne 

sfinansować. Zatem chciałbym powiedzieć, że jest to projekt budżetu ostrożnościowego bo 

musimy ciągle go zmieniać, musimy też oceniać ten budżet po mam nadzieję uchwaleniu,  

w połowie roku czy te nasze optymalne zakreślone, zapisane dochody, są realizowane. Jeżeli 

nie, to najprawdopodobniej będzie drugi raz ostrożnościowy zaciągnięty hamulec na wydatkach 

jaki wykonaliśmy w miesiącu kwietniu i który do tej pory obowiązuje. Jedną z takich  decyzji, 

które wówczas podjęliśmy to między innymi ograniczenie w zatrudnieniu w naszych 

wszystkich jednostkach organizacyjnych i w gminie, że etaty które odchodzą ze względów 

emerytalnych i tak dalej, nie są osoby zatrudniane, aby część takiej nadwyżki z tych etatów 

kierować na wydatki bieżące, gdzie te koszty wzrastają. Więc ja mam wielką nadzieję, że może 

ten przyszły rok będzie taki jak ten. Z jednej strony była duża obawa w miesiącu marcu, 

kwietniu, maju. Wprowadziliśmy te progi ostrożnościowe i przypominam raz jeszcze, że było 

tam wypisanych 12 różnych punktów gdzieśmy oszczędzali i te oszczędności do dnia 

dzisiejszego obowiązują, ale ten rok kończymy jako rok niezły. Ja później kilka zdań na ten 

temat w ostatnim punkcie - informacja za bieżący rok, się do tego odniosę i w cyfrach  

i w omówieniu, ale powiem, że poradziliśmy sobie, poradziliśmy sobie chociażby w związku  

z taką informacją, że wszystkie nasze należności kierowane i do wewnątrz, do wszystkich 

naszych pracowników, do wszystkich jednostek organizacyjnych zostaną zabezpieczone, nikt 

nie będzie kończył roku bez wypłaty, wszystkie nasze zobowiązania pracownicze będą 

zrealizowane. W większości albo w całości nasze faktury będą opłacone za wydatki bieżące  

i wszystkie inwestycyjne wydatki są również opłacone o czym była mowa i będzie mowa dalej 

w tych uchwałach okołobudżetowych jeszcze po uchwaleniu budżetu. Dodam na koniec, że 

wprowadzone oszczędności i dodatkowe dotacje z budżetu państwa któreśmy otrzymali, jak 

również zwrot VAT-u, który udało się nam uzyskać z urzędu skarbowego poprzez Ministerstwo 

Finansów, nasz wniosek był oceniany dość długo w Ministerstwie Finansów, udało się nam 

odzyskać VAT od części inwestycji któreśmy realizowali w tym bardzo inwestycyjnym 2019 

roku i te trzy jakby źródła dochodów spowodowały, że w tym roku kończąc rok, nie 

zaciągaliśmy zobowiązań kredytowych by spłacić należne i przypadające w tym roku do 

zapłaty raty zaciągniętych wcześniej pożyczek i kredytów. A to jest kwota bez mała pięciu 

milionów złotych, a więc o tyleśmy oddłużyli naszą gminę, bo tam jeszcze chodzi też o kwotę 

chyba 880 tysięcy z innego zobowiązania. Wobec powyższego mogę  przekazać dobrą 

informację, że oddłużyliśmy gminę na koniec tego roku bez mała 6 milionów złotych, to jest 

duże osiągnięcie w trudnym okresie, oczywiście poprzez oszczędności, ale również i dobrą 

pracę moich współpracowników, na czele z panią skarbnik przy pomocy firmy Deloitte, której 
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zapłaciliśmy kilkadziesiąt tysięcy złotych za prawie rok pracy nad przygotowaniem dobrego 

wniosku do Ministerstwa Finansów o zwrot VAT-u, ale ten VAT mamy. Oczywiście ten VAT 

jeszcze musimy obronić, bo to nie jest tak, że w ciągu pięciu lat państwo poprzez swoje 

instytucje skarbowe nie może jeszcze raz skorygować, czy też ocenić powiedzmy warunki 

odzyskania tego VAT-u i nam doliczy. Będziemy się starali wszystkie te warunki sukcesywnie 

przez te 5 lat pilnować i wypełnić. Kończąc chciałbym zapewnić, że również ten samorząd 

obywatelski, te prawie 40 parę różnych organizacji na terenie miasta i gminy, uzyskają w ciągu 

roku pomoc finansową z naszego budżetu na poziomie bieżącego, kończącego się roku. To były 

środki trochę mniejsze w tym roku niż w 2019, dobrym roku, gdzie na koniec roku 2019 nie 

mówiliśmy, że mamy mniejsze dochody z PIT-u, z CIT-u, tylko mówiliśmy, że mamy 

największe. W tym roku w stosunku do tych planowanych przed chwilą mówiłem o ten milion 

sześćset te dochody są mniejsze, ale zaciągnięcie cugli na wydatkach i zrozumienie przez 

wszystkich naszych pracowników samorządowych, że taka jest potrzeba roku, chwili, 

pandemii, zaowocowało tym, że możemy mówić dzisiaj o budżecie kończącego się roku - jako 

dobrym i możemy mówić z pewną nadzieją ale jednak ostrożnością o przedstawionym 

projekcie budżetu na przyszły rok. Na pewno nie mamy takiej sytuacji trudnej emocjonalnej  

i wrażliwej jak w Dębicy, na sesji, gdzie burmistrz sam sobie chciał obniżyć pobory by 

oszczędzać, bo twierdził, że jest źle z budżetem, że jest bardzo zła sytuacja finansowa miasta 

Dębica. A radni w kontekście tej jego propozycji postanowili zwołać, jeszcze tej sesji nie było, 

specjalną sesję, żeby dokonać oceny, analizy i przedyskutować ten bardzo zły budżet. My nie 

musimy tego mówić bo uważaliśmy już od marca na wydatki i tam oczywiście, gdzie nie 

musieliśmy to też nie wprowadzaliśmy nowych inwestycji, czy tych inwestycji, które były 

przygotowywane, a mogły być przełożone na bieżący rok. Sądzę, że to była dobra nasza 

wspólna decyzja bo może nawet państwo nie do końca na koniec roku potraficie to sobie 

poustalać ale to wy uczestniczyliście przez cały rok na każdej sesji w kształtowaniu tego 

ostrożnościowego budżetu. I również o taką postawę bardzo bym prosił przynajmniej przez 

pierwsze pół roku. Mam wielką nadzieję, że to zielone światło w tunelu, który jest przed nami, 

narodowe szczepienie przyniesie ten pozytywny efekt, że nie będzie zagrożenia dla gospodarki, 

dla podmiotów płacących podatki i że my też będziemy mogli tutaj już wtedy uczestniczyć i na 

sesji bez maseczek i bez obawy o skutki przede wszystkim zdrowotne, ale i ekonomiczne naszej 

gminy. Dziękuję za uwagę. Jeżeli będą pytania w dyskusji to jestem do dyspozycji.  

 

Skarbnik p. Beata Malec - Przedłożony projekt budżetu 15 listopada,  skutkował naniesieniem 

w związku z różnymi sytuacjami czy zgłoszonymi wnioskami, poszczególnych autopoprawek 

tak zwanych zmniejszeń, zwiększeń, czy przesunięć między poszczególnymi zadaniami  

w związku z przedstawionym projektem budżetu na 2021 rok. Pokrótce może streszczę 

przedstawione dodatkowe zapisy w związku z przedstawionym projektem budżetu.  

W przedstawionym projekcie budżetu  wprowadza się zmiany w dochodach w łącznej kwocie 
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zwiększające dochody 296 978,01 zł. Na te zmiany wpływa zwiększenie dochodów o kwotę 

312 200 zł. Na to zwiększenie wprowadzone zostały środki z Funduszu Rozwoju Kultury 

Fizycznej w kwocie 263 000 zł na zadania realizowane pod nazwą "Budowa szkolnej 

infrastruktury sportowej w gminie Ropczyce". Również zwiększenie po stronie dochodów - 

wpływa kwota 49 200 zł jako refundacja dofinansowania, które w 2020 roku nie było 

przekazane dla zadania "Zaprojektowanie i przebudowa targowiska w Ropczycach". Ta 

refundacja będzie przekazana w 2021 roku, co skutkuje koniecznością zwiększenia dochodów. 

Na zmniejszenie dochodów w kwocie 15 221,99 zł wpływa zmniejszenie dochodów z tytułu 

dofinansowania z Regionalnego Programu Operacyjnego na zadanie Budowa wodociągu  

w miejscowości Lubzina i Okonin, etap pierwszy. Skutkuje to tym, że zmniejszona została 

wartość zadania i procentowo dofinansowanie w związku z przetargiem jak we wcześniejszej 

uchwale było powiedziane, po ostatecznym rozstrzygnięciu przetargowym. Na zmiany  

w wydatkach w łącznej kwocie zwiększenia wydatków 1 182 978,01 zł wpływają zwiększenia 

wydatków w kwocie 1 519 671,72 zł, na to zwiększenie przede wszystkim są  wprowadzone 

środki dotyczące budowy szkolnej infrastruktury sportowej czyli tego nowego zadania, na które 

otrzymaliśmy dofinansowanie z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. Wydatki tego zadania 

kosztorysowo opiewają na kwotę 588 218,90 zł. Dofinansowanie tak jak wcześniej 

wspomniałam jest to kwota 263 tysiące a pozostała kwota 325 tysięcy jako udział własny 

Gminy zostanie pokryta ze zwiększonych przychodów 2021 roku z tytułu kredytu 

długoterminowego, które w kolejnych punktach przedstawię. Również na zwiększenie 

wydatków mają udział kwoty, gdzie wcześniej podjęta została uchwała przez Wysoką Radę na 

udzielenie pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Podkarpackiego w kwocie  

250 000 złotych na przebudowę drogi wojewódzkiej w Łączkach Kucharskich. Również ten 

zwiększony wydatek zostanie pokryty z planowanych zwiększonych przychodów w 2021 roku. 

Na zwiększenie wydatków majątkowych również ma wpływ kwota wcześniej podjętej uchwały 

155 000 jako wniesienie udziału do spółki Towarzystwo Budownictwa Społecznego  

w Ropczycach na projektowanie budowy budynku wielorodzinnego i również ta  kwota 

zostanie pokryta z przychodu w 2021 roku. Na zwiększone wydatki ma również wpływ kwota 

na zadanie Budowa wodociągu w Łączkach Kucharskich i kanalizacji w Brzezówce. Jest to 

przeniesienie wydatków z 2020 roku na 2021 rok w łącznej kwocie 370 671,72 zł. Zostaną one 

sfinansowane ze zwiększonych dochodów oraz zmniejszeń wydatków pomiędzy 

poszczególnymi pozycjami, które są rozpisane. Zwiększa się również wydatki majątkowe na 

rozbudowę drogi ulica Przemysłowa jak wcześniej w uchwale podjętej, czyli przeniesienie  

z 2020 roku 156 tysięcy jako udział środków z Funduszu Dróg Samorządowych na 2021 rok. 

Ogólnie to zadanie zwiększa się o kwotę 259 000 i to zwiększenie czyli ta pozostała kwota  

103 000 jako udział gminy, zostanie pokryte z wydatków bieżących, a mianowicie z przesunięć 

zadań administracyjnych w ramach 2021 roku. Również na zmianę kwoty wydatków  

a mianowicie na zmniejszenie w kwocie 336 693,71 zł mają wpływ; zmniejszenie wydatków 

dla Niepublicznego Terapeutycznego Punktu Przedszkolnego Zuzia czyli udzielonej dotacji  
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o kwotę 275 tysięcy. Ta korekta wynika ze złożonej korekty przez placówkę czyli organ 

prowadzący ten oddział przedszkolny w związku z tym, że dotacja będzie dopiero udzielana 

dla przedszkola, pierwszym miesiącem będzie wrzesień, czyli na 4 miesiące a nie jak wcześniej 

we wniosku było składane 12 miesięcy 2021 roku. Zmniejszenie wydatków majątkowych 

również w ramach zadania budowa wodociągu w miejscowości Lubzina Okonin, zmniejszenie 

wydatków również na: projektowanie i przebudowa targowiska, jest to nieznaczna kwota 7 

tysięcy, gdyż w związku z zaliczeniem wydatków kwalifikowanych, niekwalifikowanych 

zmniejsza się ogólnie wydatki na tym zadaniu. Na zadaniu Łączki Kucharskie - budowa 

wodociągu i Brzezówka się zwiększa się wydatki, pomniejszając wydatki na energii 

elektrycznej dotyczącej oświetlenia ulicznego w 2021 roku. W związku ze zwiększonymi 

wydatkami jako źródło wydatków, mają zastosowanie zwiększone przychody 2021 roku  

w łącznej kwocie 886 tysięcy złotych. Na te zwiększone przychody, mają wpływ udział własny 

na zadaniu Budowa infrastruktury szkolnej sportowej w gminie Ropczyce 325 000 zł jak 

wcześniej wspomniałam jako udział własny przy zadaniu z Funduszu Rozwoju Kultury 

Fizycznej. Przychody w łącznej kwocie 250 000 zł jako pokrycie przebudowy drogi 

wojewódzkiej w Łączkach Kucharskich, 155 000 udział dla TBS-u spółki Towarzystwa 

Budownictwa Społecznego oraz przychody w kwocie zwiększającej 156 000 tak jak wcześniej 

było wspomniane dotyczące zadania Przebudowa drogi gminnej ulica Przemysłowa. Kwota 

przychodu wskazana jako wolne środki w projekcie, wcześniej była kwota 2 955 677 zł, 

ostatecznie, wprowadzając zwiększenie 156 tysięcy środki z Funduszu Dróg Samorządowych, 

będzie to 3 111 677 zł. Również w autopoprawkach, w związku z realizacją zadań czy 

podpisanymi aneksami do zadań,  które zostają przesunięte na 2021 rok a aneksy czy  

okoliczności były skutkiem ostatnich działań, przesuwa się, zwiększa i zmniejsza się wydatki 

na łączną kwotę 929 445,57 zł i to jest dość szczegółowo rozpisane. Gdyby były pytania będę 

tłumaczyć. Ostatecznie po wprowadzonych autopoprawkach czyli zwiększenia, zmniejszenia 

dochodów i wydatków oraz przychodów, dochody budżetu na 2021 rok będą opiewać w kwocie 

144 226 313,19 zł, wydatki budżetu 150 482 271, 23 zł. W związku z tym różnica między 

dochodami planowanymi a wydatkami będzie stanowiła deficyt budżetu w łącznej kwocie 

6 255 958,04 zł. Źródłem finansowania deficytu będą przychody budżetu z planowanego do 

zaciągnięcia kredytu bankowego w kwocie 2 730 000, przy projekcie budżetu opiewała ta 

kwota na 2 miliony, w związku z wprowadzonymi zadaniami 730 000 zwiększa się przychód  

z tego tytułu. Przychody budżetu z niewykorzystanych środków czyli z funduszu urzędowego 

– Funduszu Inwestycji Lokalnych w kwocie 414 281,04 zł, ta kwota nie została zmieniona oraz 

zwiększone wolne środki z Funduszu Dróg Samorządowych na budowę przebudowę ulicy 

Przemysłowej o kwotę 156 000, która opiewa ostatecznie na kwotę 3 111 677 zł. Rozchody 

budżetu nie uległy zmianie opiewają na kwotę 4 857 882 zł. Na przychody budżetu które 

ostatecznie opiewają na kwotę 11 113 840,04 zł, mają wpływ środki z tytułu kredytu 

długoterminowego czyli kredyt  na rozchody, wcześniej zaciągniętych kredytów w wysokości 

4 857 882 zł, kwota kredytu 1 milion 400 złotych na zadanie pod nazwą Projektowanie, budowa 
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dworca autobusowego oraz kwota 730 000 w związku ze zwiększeniem przychodów na zadania 

udział dla TBS-u na budowę chodnika oraz na zadanie współfinansowane z Funduszu Kultury 

Fizycznej. Kolejną grupą przychodów,  jest pożyczka z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na zadanie Budowa wodociągu  

w miejscowości Luzina Okonin etap I, w kwocie 600 000 zł i ta kwota nie uległa zmianie oraz 

środki z tytułu z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym z rządowego 

Fundusz Inwestycji Lokalnych, również nie uległy zmianie 414 000 oraz środki z Funduszu 

Dróg Samorządowych, które zostały zwiększone o kwotę 156 000. Więc planowana kwota 

długu ostatecznie na 2021 rok w związku ze zwiększeniem kwoty przychodu z tytułu 

zaciągniętych kredytów pożyczek oraz emisji obligacji nastąpi jej zwiększenie o kwotę 730 000 

i wynosić będzie na koniec 2021 roku 37 958 457,80 zł. Wcześniej w przedstawionym 

projekcie budżetu na 2021 rok wynosiła kwotę 37 228 457,80 zł. Tutaj pokrótce są wskazane 

autopoprawki zmieniające projekt budżetu, który został państwu przedstawiony wszystkie te 

zapisy zostaną po zatwierdzeniu tych autopoprawek naniesione zgodnie przepisami i zasadami 

do opracowanego projektu na 2021 rok, zgodnie z załączonymi tabelami, zgodnie  

z załączonymi zapisami oraz ewentualnymi zmianami, które zostaną na dzisiejszej sesji 

ewentualnie wskazane.  

 

4.2)  

Przewodniczący Rady powiedział, że punkt 4.2 to przedstawienie opinii komisji, wniosków 

komisji stałych w tym ostatecznej komisji opinii Komisji Rewizyjnej. Będą wyczytywane 

komisje a ich przewodniczący będą przedstawiać opinie o projekcie uchwały budżetowej.   

Komisja ds. zdrowia i bezpieczeństwa publicznego. Przewodniczący p. Andrzej Rachwał - 

Komisja zdrowia, ładu, porządku publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 

2021 rok.  

Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju gospodarczego. Przewodniczący p. Zenon 

Charchut - Opinia komisji do spraw gospodarki komunalnej oraz rozwoju gospodarczego  

z posiedzenia w dniu 9 grudnia 2020 rok o projekcie budżetu gminy Ropczyce na 2021 rok. 

Projekt budżetu gminy Ropczyce na 2021 rok w całości został pozytywnie zaopiniowany przez 

Komisję do spraw gospodarki komunalnej oraz rozwoju gospodarczego.  

Komisja ds. oświaty, kultury i sportu. Przewodniczący p. Dariusz Mormol - Komisja do spraw 

oświaty, kultury i sportu na posiedzeniu w dniu 10 grudnia 2020 roku pozytywnie zaopiniowała 

projekt budżetu gminy Ropczyce na 2021 rok.  

Komisja ds. rolnictwa, ochrony środowiska i zabezpieczenia przeciwpowodziowego. 

Przewodniczący p. Bogdan Madeja - Komisja rolnictwa, ochrony środowiska i bezpieczeństwa 

przeciwpowodziowego pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu dla gminy Ropczyce na rok 

2021.   
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Komisja do spraw skarg, wniosków i petycji. Przewodnicząca p. Genowefa Ciosek - Komisja 

do spraw skarg, wniosków i petycji w dniu 10 grudnia na swoim posiedzeniu pozytywnie 

zaopiniowała projekt budżetu na 2021 rok.  

Komisja Rewizyjna. Przewodniczący p. Stanisław Marć -  Komisja Rewizyjna na posiedzeniu 

w dniu 10 grudnia wspólnie z przewodniczącymi komisji stałych Rady Miejskiej zaopiniowała 

projekt budżetu pozytywnie, po wysłuchaniu przewodniczących komisji stałych, były one też 

pozytywne.  Opinia Komisji Rewizyjnej o całości budżetu - wynik pozytywny.  

 

 

4.3)  

Skarbnik gminy p. Beata Malec - Regionalna Izba Obrachunkowa dnia 18 grudnia 2020 roku 

uchwałą Kolegium numer 3/27/2020 wydała pozytywną opinię w sprawie przedłożonego 

projektu przy uwzględnieniu uwag zawartych w punkcie czwartym. Regionalna Izba 

Obrachunkowa wydając opinię odnosi się do przedstawionych danych, które zostały 

przedstawione w projekcie uchwały budżetowej oraz w uchwale przedstawiającej wieloletnią 

prognozę finansową na lata 2021 i 2029, zgodnie z procedurami uchwały Rady Miejskiej  

w związku z uchwałą dotyczącą trybu pracy nad projektem budżetu. Jest dość obszerna jeżeli 

chodzi o wskazanie przepisów prawa opinia. Przedłożony projekt budżetu został państwu 

przedstawiony. Wszystkie kwoty z przedstawionych dochodów, wydatków, przychodów, 

rozchodów również źródeł finansowania poszczególnych wydatków czy dochodów zostały 

wskazane, przeliczone i wskazane w tej opinii zgodnie z wieloletnią prognozę finansową jaką 

państwo mieli w celu zapoznania się. Jeżeli chodzi o przedłożony projekt i uwagi jakie 

Regionalna Izba Obrachunkowa zawarła są to uwagi dotyczące uszczegółowienia źródeł 

dochodów w paragrafach wpływów różnych dochodów z tytułu prowadzonych przez różne 

jednostki nasze czy jednostki oświatowe czy Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy. Takie źródła 

zostały doprecyzowane, wysłane, wyjaśnione w Regionalnej Izbie Obrachunkowej i przyjęte te 

wyjaśnienia w związku z również zwiększonym projektem dochodów i wydatków budżetu, 

które wcześniej przedstawiałam. Rezerwa ogólna - konieczność jest zwiększenia również 

rezerwy ogólnej, w autopoprawkach państwo mieli zaznaczone w związku ze zwiększonymi 

wydatkami rezerwa zwiększa się również o 51 tysięcy, gdyż przepisy stanowią, że taka rezerwa 

musi być stanowiona w wysokości co najmniej 0,1% wydatków budżetu więc te wymagania 

również zostały doprecyzowane, spełnione i wskazane w autopoprawkach. Jest to 

przypomnienie, że ze względu na zwiększony czy zmieniony budżet, musimy takie zachować 

proporcje. Również wskazaniem było po uchwaleniu budżetu przedstawienie zarządzenia 

burmistrza i podpisanie przez burmistrza w związku z wydatkami dotyczącymi zakupu środków 

żywności oraz usług związanych z cateringiem, gdyż przepisy nie stanowią o takich wydatkach, 

więc tutaj konieczne do wykonania takich wydatków jest przygotowanie, podpisanie i wysłanie 
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do Regionalnej Izby Obrachunkowej, takiego zarządzania. Jest to kwestia też przypomnienia 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową spełnienia tego warunku oraz doprecyzowanie 

poszczególnych zadań inwestycyjnych to co myśmy poczynili już na tej sesji i sesji jeszcze 

listopadowej, dostosowując kwoty wydatków na zadaniach inwestycyjnych po przetargu.  

A uchwały, merytoryczne czyli okołobudżetowe, które mówiły o innych kwotach a przed 

uchwaleniem, przed przedstawieniem projektu budżetu jeszcze te dane kwotowe nie były znane 

więc również te uchwały regulujące zostały podjęte na dzisiejszej sesji i na sesji 30 listopada. 

Organ wydał opinię pozytywną, która jest podstawą do podjęcia czy uchwalenia uchwały 

budżetowej. 

 

4.4)  

Burmistrz p. Bolesław Bujak - Dziękuję wszystkim państwu za pracę w komisjach wtedy kiedy 

po przedłożeniu projektu budżetu po 15 listopada debatowaliście nad projektem budżetu. 

Dziękuję za wiele różnych pytań któreśmy na posiedzeniach komisji oceniali i analizowali ten 

projekt budżetu. Dziękuję za wnioski, te wnioski w większości zostały w projekcie 

uwzględnione o czym tu szczegółowo już przestawiała pani skarbnik i pewnie też dalej będą  

w ciągu roku uwzględniane te, które z różnych powodów nie udało się zapisać. Moje 

odniesienie się do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej jest pozytywne, bo to jest opinia 

pozytywna z uwagami, a te uwagi to właśnie pytania o wyjaśnienie, o których mówiła pani 

skarbnik i ta jedyna uwaga - wniosek to zmienić kwotę pozycji w rezerwie ogólnej cośmy 

uczynili w tym projekcie budżetu. Ja dodaję, że obok mam rezerwę klęskową czy inaczej jest 

zapisane ale tak jest i to jest bardzo duża na rezerwa i dużo wyższa niż ustawa przewiduje, ale 

zapisaliśmy taką kwotę bo boimy się i tak jak powiedziałem to jest rok, który dalej budżet musi 

uwzględniać jako rok ostrożnościowy. Kończąc chcę dodać, że oczywiście ta opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej jest dostępna dla każdego z państwa radnych w biurze rady  

i drugi egzemplarz jest u pani skarbnik to i pozostanie mi jeszcze raz podziękować za 

wysłuchanie tego projektu budżetu, debatę i wnoszę o uchwalenie przedłożonego projektu 

budżetu na 2021 rok.  

 

 

4.5)  

Radny p. Henryk Kędziora - Przed chwileczką oglądaliśmy, odnoszę parę słów jeszcze do tego 

cośmy widzieli tu na slajdach i później parę słów odniosę do projektu budżetu na 2021. Tu 

chciałbym zauważyć, że to co zostało ujęte to powiem tak, radość patrzeć, że miasto się rozwija, 

miasto się rozwija w sposób zrównoważony, można powiedzieć od wschodu po zachód  

i południe i północ, bo tak powstają, powstawały nowe inwestycje i to co się zakłada w budżecie 

na 2021 one nadal będą powstawały. Można powiedzieć tak, oceniając ten projekt budżetu na 
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2021 powiem swoim słowami, że to jest budżet według mnie jest budżetem wyważonym 

zrównoważonym, wyważonym bo między dochodami a wydatkami jest pewien niuans, ale  jest 

tak nieduży, że w skali roku, nawet on jest zapisany, że będzie zniwelowany w postaci tego 

deficytu małego, który tu jest. Można tak powiedzieć jest to budżet rozwojowy, obywatelski 

pro przede wszystkim ekologiczny, bo budując kanalizacje, budując z jednej strony i z drugiej 

czyli Niedźwiada i Brzezówka, budując wodociąg Lubzina Niedźwiada, jest rozwojowy 

zarazem i społeczny bo tak się to wiąże, wchodząc w inwestycje to przed chwileczką jeszcze 

głosowaliśmy podnieść pieniążki, dawaliśmy na rozwój, na przebudowę ulicy Przemysłowej, 

która to jest jakby na trzeci etap, 2 lata temu został ukończony pierwszy etap otwarcie jakby 

terenów pod inwestycje. Te inwestycje to nie tylko, że coś tam będzie, ale to jest raz dochód 

majątkowy będzie dla gminy tam będą przedsiębiorstwa, przedsiębiorstwa - miejsca pracy, 

miejsca pracy to jest PIT, CIT, to jest i rozwój tego miasta, dalej jest parząc na to cośmy przed 

chwileczką podnosili kapitał do TBS-u. Wiadomo jest to spółka gminna, buduje, tak trzeba, bo 

ona buduje mieszkania dla tych ludzi którzy mają niskie dochody, kogo będzie stać to  

u dewelopera kupi za kilkaset tysięcy złotych, a tutaj kilkadziesiąt wyłoży jako pewną wpłatę  

i będzie mieszkał sobie spokojnie, tym bardziej, że mieszkanie dostanie pod klucz, że się tak 

wyrażę. Jadąc dalej wiadomo, że prospołeczny, duże środki mamy nie tylko na pomoc 

społeczną, i na kulturę, na rozwój w całym aspekcie życia codziennego ten budżet jest budżetem 

takim budującym i taka moja uwaga w związku z tym, że jestem niedługo radnym ale związany 

jestem poprzez byłe lata i od kilkudziesięciu lat się zajmuję aspektem społecznym ludzi, 

społecznymi sprawami ludzi tak, że tu bym prosił państwa radnych o 20 razy na tak dla własnej 

satysfakcji, raz w podzięce, raz dla pracy pani skarbnik, bo to jest w pewnym sensie jej dzieło, 

i oczywiście dla burmistrza miasta, który ten budżet jako włodarz i my, którzy przez kilka 

tygodni, kilkanaście tygodni mieliśmy możliwość procedowania tego budżetu, mieliśmy 

możliwość, każdy miał a nawet powinien, prawo zadać pewne pytania, wnioski z tego, czy 

uwagi, bo one były, dlatego prosiłbym 20 razy na tak.  

Radny p. Dariusz Skórski - Niejako się czuję wywołany przez pana Henryka, 20 na tak. 

Oczywiście panie radny dużo wniosków było zgłoszonych, nie wszystkie zostały 

uwzględnione. Między innymi chyba Arek tu zgłaszał o jakieś zapisanie wydatków na wydatki 

powodziowe nie wiem, nie zauważyłem w tych poprawkach zgłoszonych przez panią skarbnik. 

Proszę tu też nie odbierać jeżeli ktoś dzisiaj nie zagłosuje na tak za przedstawionym projektem 

budżetu, że to będzie przeciwko pani skarbnik czy panu burmistrzowi. pani skarbnik też pensję 

bierze za tą pracę którą robi i robi ją dobrze, więc powinna się czuć wynagrodzona. Szanowni 

państwo, co do samego budżetu pewnie jest to budżet wyważony. Czy on jest do końca 

zrównoważony kwestia dyskusyjna. Fajnie, że znalazły się zapisane w nim takie projekty 

właśnie jak chodnik w Łączkach, jak ten newralgiczny problem czyli rozpoczęcie budowy 

wodociągów bo to jest największy problem z jakim się nasza gmina będzie mierzyła  

w najbliższych latach. Czy jest to budżet proekologiczny kwestia dyskusyjna, na Brzezówce 
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jest zbudowane kawalątko kanalizacji, nie jakaś większa część, tak że proekologiczny to może 

on bardzo nie jest. Chciałbym zwrócić państwu uwagę na drobne rzeczy pewnie ale mówiliśmy 

o wzroście pensji minimalnej. Przypominam o naszym projekcie o obniżeniu diet radnych. 

Pochylcie się państwo w tym roku nad tym pomysłem, może nie aż tak wysokie obniżki ale 

proponuję żeby taki wspólny wniosek zrobić bo nasze diety dalej wzrosną. Fajnie, chwalę tutaj 

wasz klub i nasz za pomoc, którą udało się przekazać stowarzyszeniom czy organizacjom  

i  namawiam dalej by to robić. Sugerowałbym zwiększyć wydatki na stowarzyszenia sportowe 

a jeżeli nie ma możliwości zwiększenia , to prosiłbym o inny podział bo niestety ale takim 

klubom jak LUKS Syrena w Gnojnicy Woli czy sumo Lubzina zabrakło pieniędzy na wyjazdy 

na mistrzostwa Polski, gdzie robią reklamę i promocję dla naszej gminy. Być może tak jak tutaj 

kolega Chmura wtedy się wyraził że jego LKS Mała nie potrzebuje tych pieniędzy przez 

koronawirusa,  potem się okazało kluby grały, miały mniej tych treningów ale tych pieniążków 

zabrakło klubom takim jak LUKS Luzina właśnie. Tak jak mówię, proszę nie odbierać jeśli 

ktoś nie zagłosuje za budżetem, że jest przeciw, jest jeszcze opcja wstrzymania się i to nie jest 

się ani za ani przeciw. Coś jeszcze miałem powiedzieć na koniec, jak sobie przypomnę to  

zabiorę głos.  

Radny p. Jan Rydzik -  Ja też miałem taką nadzieję, że w tym nowym budżecie może coś będzie 

zrobione w moim osiedlu na Piłsudskiego i też przy Armii Krajowej. A mam takie 2 problemy, 

chodnik przy ulicy Siewierskiego już nie raz zgłaszałem od basenu w stronę Mehoffera, koło 

kościoła Świętej Barbary by pasowało kiedyś zmodernizować, nie ma w tym projekcie nic, 

także droga od Armii Krajowej 1 w stronę magazynu czy Spółdzielni Mieszkaniowej, tam jest 

taki mały odcinek, przy wymiennikowni PEC-u, jest w opłakanym stanie, też mieszkańcy 

zgłaszali, że może by to jakoś dało radę wyasfaltować. Myślę, że może jakieś przesunięcia  

w tym budżecie, jakieś środki się znajdą chociaż na taką jedną inwestycję. I też chciałem 

podziękować żeby nie było że nic nie zrobione na tym osiedlu, przy przedszkolu nr 2 na Armii 

Krajowej chodnik zmodernizowany i kawałek placu, tak że za to przynajmniej dziękuję i proszę 

o uwzględnienie tych moich postulatów czy jak to mówią tych żądań.  

Burmistrz p. Bolesław Bujak - Jednym zdaniem w zasadzie do wypowiedzi pana radnego Jana 

Rydzika. Nie możemy w budżecie zapisywać takich szczegółów jak wymiana chodnika, jak 

odcinek jakiejś drogi, te pieniądze są zapisane w ogólnej kwocie i ta kwota jest bardzo zbliżona 

do kwoty z bieżącego roku i bardzo zbliżona do kwoty z poprzedniego na tak zwany remont 

dróg i ulic cząstkowy, na tak zwane przełomy i na remonty, które mamy zapisane po stronie 

remontów, ale tak naprawdę to są inwestycje gdyż następuje zmiana nawierzchni na przykład 

ze żwirowej czy chaszowej na asfaltową, czy poprawa tej nawierzchni zniszczonej jak koło  

wymiennikowni PEC-u na asfaltową, to się znajduje w takich bardziej ogólnych pozycjach. To 

po pierwsze, po drugie proszę pamiętać, że co roku tak jest, że w gminach, kiedy składa się 

pierwsze sprawozdanie, zwykle jakieś środki z tak zwanej nadwyżki środków finansowych, 

jako środki pozostałe, włącza się na zadania zwykle majątkowe, czyli te proinwestycyjne, 
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inwestycyjne i my przyjęliśmy już parę lat temu taką zasadę, że jeżeli takie środki będą  

a wierzę, że jeszcze w tym roku kilkaset tysięcy złotych będzie, w tym roku to w zasadzie 

większość tych środków żeśmy przekierowywali na remonty dróg i ulic, na remonty 

chodników, na przekładki. Tych zadań nie ma zapisanych bo to byłaby lista bardzo długa, ale 

na pewno o tym pamiętamy i o tych, które pan wymienił i jeszcze o kilku innych na osiedlu 

Świętej Barbary.  

 

4.6)  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie: Podjęcie uchwały budżetowej Gminy 

Ropczyce na 2021 rok - uchwały w sprawie budżetu Gminy Ropczyce na 2021 rok oraz ogłosił 

wynik głosowania: za – 11 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 9 głosów. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała budżetowa Gminy Ropczyce na 2021 rok, przy: za – 

11 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 9 głosów. 

 

 

5.  

Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2021 - 2029 – skarbnik Gminy p. Beata Malec.  

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ropczyce na 

lata 2021-2029. Załącznik numer 1 zawiera wszystkie dane dotyczące prognozowanych  

i podjętych przez Wysoką Radę w uchwałach, w uchwale budżetowej kwot dochodów, 

wydatków, źródeł finansowania dochodów, wydatków, przychodów, deficytu oraz rozchodów 

zgodnie z procedurą, zgodnie z przepisami ustawy o finansach publicznych. Również  

w uchwale Wieloletniej Prognozy Finansowej określa się przedsięwzięcia zgodnie również  

z ustawą o finansach publicznych, których okres realizacji stanowią lata; rok budżetowy 2021 

oraz 2022. Jest to zadanie, które opiewa na realizację na 2022 jeszcze rok jako projektowanie, 

budowa dworca autobusowego w Ropczycach. Również w załączniku przedsięwzięć znajduje 

się zadanie pod nazwą Budowa wodociągu w Łączkach Kucharskich, kanalizacji w Brzezówce  

w związku z podziałem na limity w poszczególnych latach wydatkowe. Projekt uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej upoważnia Burmistrza Ropczyc do zaciągnięcia 

zobowiązań finansowych na realizację przedsięwzięć. Mowa jest tutaj o przedsięwzięciu 

Projektowanie, budowa dworca autobusowego, przedsięwzięcie wykraczające poza rok 

budżetowy 2021 rok a mianowicie w 2022 roku, kwota 1,6 mln złotych. Również projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, upoważnia burmistrza do zaciągnięcia zobowiązań z tytułu 

różnych umów, które wybiegają poza rok budżetowy 2021 i lat następnych. Są to zawierane na 

czas nieokreślony wskazany w uchwale w związku z realizacją zadań wodociągowych, 

realizacją zadań energetycznych, pozyskiwanie ciepła oraz dostawy licencji na 
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oprogramowanie komputerowe, które są niezbędne do realizacji zadań gminnych. Również 

projekt uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej upoważnia burmistrza do zawierania na 

czas określony umów w zakresie zimowego utrzymania dróg do kwoty 350 tysięcy złotych, 

odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych do kwoty 5 i pół miliona złotych oraz inne 

pozostałe, które są nieodzowne dla działalności ciągłej gminy Ropczyce. W projekcie również 

upoważnia się burmistrza do przekazywania uprawnień dla kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy Ropczyce do zaciągania zobowiązań czyli podpisywania umów, które 

wykraczają poza rok budżetowy 2021 rok, również wskazane są na jaki czas czyli na czas 

nieokreślony w jakim zakresie oraz na czas określony w łącznej kwocie wszystkich 

kierowników jednostek placówek oświatowych i innych pozostałych jednostek 

organizacyjnych do kwoty 1,5 mln złotych. W związku z przedstawionym projektem uchwały 

dotyczącym Wieloletniej Prognozy Finansowej, również Regionalna Izba Obrachunkowa 

wydała dwie uchwały dotyczące projektu uchwały w sprawie tej prognozy finansowej i są 

pozytywne.  Również uchwała która jest częścią nieodzowną Wieloletniej Prognozy opinia  

o możliwości sfinansowania deficytu budżetu wynikającego z projektu budżetu i Wieloletniej 

Prognozy Finansowej i taka opinia pozytywna została wydana przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2021-2029 została podjęta, przy: za – 19 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 głos.   

Przerwa w obradach ogłoszona przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, ok. 14.43-14.50. 

 

6.  

6.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ropczyce na 2021 rok – kierownik 

Referatu Spraw Obywatelskich p. Łukasz Charchut. 

Projekt uchwały numer 6.1 dotyczy przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ropczyce na 2021 rok. Środki na 

realizację programu będą pochodzić z opłat za zezwolenia na sprzedaż i podawanie alkoholu. 

Środki te jeżeli chodzi o wydatki, to 285 000 wydane zostanie na dotacje celowe i 40 000 na 

działalność komisji alkoholowej.  

Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego p. Andrzej Rachwał -  Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado. W dniu 9 grudnia obradowała Komisja ds. zdrowia, porządku 

publicznego, po przeprowadzonej analizie pozytywnie zaopiniowano projekty uchwał 

przedłożone na tą sesję czyli przyjęcie gminnego programu profilaktyki rozwiązywania 

problemów alkoholowych i od razu podam też opinię drugiego projektu to jest przyjęcie 
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gminnego programu przeciwdziałania narkomanii w gminie Ropczyce na rok 2021. Następna -  

projekt uchwały który omawialiśmy w sprawie zmiany uchwały nr X/88/11 Rady Miejskiej  

w Ropczycach z dnia 28 czerwca 2011 roku w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Ropczycach, który przedstawiła pani kierownik. Nie wnieśliśmy uwag jeśli 

chodzi o komisję.  

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ropczyce na 2021 rok, przy: za – 19 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

6.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na rok 2021- kierownik Referatu Spraw 

Obywatelskich p. Łukasz Charchut. 

Projekt uchwały numer 6.2 dotyczy przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Ropczyce na 2021 rok. Środki na realizację programu również będą 

pochodzić z opłat za zezwolenia na sprzedaż i podawanie alkoholu. Środki na realizację 

programu to 45 tysięcy złotych, 35 na dotacje celowe i 10 na programy profilaktyczne  

w szkołach.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na rok 2021, przy:  za – 19 głosów, przeciw 

- 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  

z Gminą Miastem Rzeszów - kierownik Referatu Spraw Obywatelskich p. Łukasz Charchut. 

Projekt uchwały nr 6.3 dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z gminą miastem 

Rzeszów w sprawie powierzenia realizacji zadań w zakresie przyjmowania osób w stanie 

nietrzeźwym dowiezionych z terenu Gminy Ropczyce oraz sprawowania nad tymi osobami 

opieki do czasu ich wytrzeźwienia, przez Izbę Wytrzeźwień w Rzeszowie w 2021 roku. Treść 

porozumienia stanowi załącznik do uchwały. Koszt realizacji tego zadania to 12 tysięcy 

złotych.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

z Gminą Miastem Rzeszów, przy:  za – 19 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 
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6.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/88/11 Rady Miejskiej 

w Ropczycach z dnia 28 czerwca 2011 r. w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Ropczycach - kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Ropczycach 

p. Renata Kasprzycka. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały numer X/88/11 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

28 czerwca 2011 roku, w kwestii nazewnictwa to jest typ domu B dla osób upośledzonych 

umysłowo zmienia się na typ domu B dla osób z niepełnosprawnością intelektualną, oraz  

w dwóch paragrafach słowa Rada Miejska w Ropczycach zostają zastąpione słowami organ 

prowadzący.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr X/88/11 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 czerwca 2011 r. w sprawie utworzenia Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Ropczycach, przy:  za – 19 głosów, przeciw -0, wstrzymujących się -0. 

 

6.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr XXVII/258/20  

z dnia 13 listopada 2020 r., w sprawie przystąpienia do VII. zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ropczyce w miejscowości 

Ropczyce – kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały własnej. W uchwale numer XXVII/258/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 13 listopada 2020 roku, dokonuje się zmian w tytule uchwały 

oraz w paragrafie 1 w ustępie 1 w ten sposób że oznaczenie 7 rzymskie zastępuje się 

oznaczeniem 8 rzymskie. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Jest to sprostowanie 

błędu pisarskiego.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej nr XXVII/258/20 

z dnia 13 listopada 2020 r., w sprawie przystąpienia do VII. zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ropczyce w miejscowości 

Ropczyce, przy:  za – 19 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.6) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXII/211/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 maja 2020 r. w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ropczyce 

kredytu długoterminowego – skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy uchylenia uchwały XXII/211 z 29 maja w sprawie zaciągnięcia przez 

gminę Ropczyce kredytu długoterminowego. Uchwała 211 mówiła o zaciągnięciu kredytu  

w wysokości 1 210 000 zł z podziałem na 2 lata: 2020 rok 370 063 zł oraz w 2021 roku 839 

937 zł na zadanie pod nazwą Budowa wodociągu w Łączkach Kucharskich, kanalizacji  
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w Brzezówce. W związku z tym, że zadanie zostaje przesunięte, cała realizacja tego zadania na 

2021 rok, unieważnia się uchwałę w związku z zaciągnięciem kredytu na 2020 rok, gdyż taki 

kredyt nie był potrzebny, nie był konieczny do zaciągnięcia. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXII/211/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 maja 2020 r. w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ropczyce 

kredytu długoterminowego, przy:  za – 19 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.7) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXII/209/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 maja 2020 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na pokrycie planowanych rozchodów Gminy Ropczyce w 2020 roku - 

skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy uchylenia uchwały XXII/209 z 29 maja również w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego na pokrycie planowanych rozchodów Gminy Ropczyce 2020 roku. 

Uchwała ta opiewała na kwotę 4 949 598 zł na zaciągnięcie kredytu długoterminowego na 

pokrycie planowanych rozchodów Gminy Ropczyce. W związku z tym, że rozchody te zostały 

spłacone w 2020 roku z oszczędności i wygospodarowanych dodatkowych dochodów, 

przychody takie nie zostały zaciągnięte więc uchwała jest konieczna do uchylenia wcześniej 

podjętej uchwały w sprawie kredytu długoterminowego.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXII/209/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 maja 2020 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na pokrycie planowanych rozchodów Gminy Ropczyce w 2020 roku, przy:  

za – 19 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.8) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXI/198/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 8 kwietnia 2020 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Warszawie - skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy uchylenia uchwały XXI/198 w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  

W związku z tym, że zadanie zostaje zrealizowane w 2021 roku, uchyla się tą uchwałę, która  

mówiła o zaciągnięciu pożyczki w Narodowym Funduszu w łącznej kwocie 3 264 000  

z podziałem na 2 lata: na rok 2020 w kwocie 412 800 złotych i w 2021 roku 2 851 200 zł.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXI/198/20 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 8 kwietnia 2020 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Warszawie, przy:  za – 19 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

  

6.9) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2020 

rok - skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2020 rok. W związku  

z podjętymi wcześniej dwoma uchwałami projekt ten reguluje zapisy budżetowe 

unieważniające uruchomienie przychodów czyli z tak zwanych kredytów na zadania, które były 

wskazane w budżecie. Zatem zmniejsza się wydatki budżetu o kwotę 782 863 zł. Na to 

zmniejszenie wpływają kwoty w związku z przedstawioną klasyfikacją budżetową w tabeli 

numer 1, a mianowicie na budowę wodociągu w Łączkach Kucharskich i kanalizacji  

w Brzezówce w kwocie 287 563 zł jako udział wydatków kwalifikowanych i 82 500 zł jako 

udział wydatków kwalifikowanych i kwota 412 800 zł jako zmniejszenie na budowie 

wodociągu w miejscowości Lubzina Okonin etap pierwszy, w związku z tym że te zadania są 

przesunięte na 2021 rok. Równocześnie zmniejsza się planowany deficyt w związku ze 

zmniejszonymi wydatkami o kwotę 782 863 zł. Planowane przychody również ulegają 

zmniejszeniu o tą kwotę. Jednocześnie w projekcie budżetu zwiększa się dochody w kwocie 

4 949 598 zł, w związku z przeznaczeniem tych dochodów na przychody, na spłatę wcześniej 

zaciągniętych przychodów, zmniejsza się przychody również o tą kwotę. Na zwiększone 

dochody mają wpływ dochody bieżące i majątkowe przede wszystkim jest tutaj wpływ  

z odzyskanego VAT-u za rozliczenia lat ubiegłych zadań inwestycyjnych, subwencja ogólna, 

która w ostatnim okresie została nam przydzielona oraz pozostałe dochody zwiększające budżet 

i które zostały przeznaczone na spłatę rat wcześniej zaciągniętych kredytów. W związku ze 

zmniejszeniem kwoty przychodów w tabeli numer 3 są przedstawione poszczególne już 

ostateczne kwoty, które zostały ustalone po zmniejszeniu poszczególnych źródeł przychodów 

do kwoty łącznej 2 884 25820 zł.  Również w projekcie uchwały dokonuje się zmiany źródeł 

finansowania dochodów w następujący sposób z dochodów bieżących budżetu 4 583 798 zł 

oraz dochodów majątkowych 365 800 zł. W paragrafie 2 ustęp 2 uchwały budżetowej zmienia 

się źródła finansowania planowanych przychodów, rozchodów. W związku z tym, że zostały 

pokryte z dochodów zmienia się zapis, że zostały pokryte właśnie z dochodów bieżących a nie 

jak wcześniej było planowane z planowanych przychodów. Jednocześnie po uwzględnieniu 

wszystkich zmian ostatecznie zmniejszających nasze przychody o kwotę 5 732 461 zł, 

zmniejsza się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów pożyczek z podziałem na 

poszczególne źródła tego limitu.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 

2020 rok, przy:  za – 19 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.10) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2020 

rok - skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian w budżecie Gminy na 2020 rok, w związku z kończącą się już 

realizacją zadań w 2020 roku, zmienia się zapisy w budżecie poprzez zwiększenie dochodów  

w 2020 roku w kwocie 220 406,74 zł.  Zmniejsza się dochody w budżecie 988 220,96 zł, co 

ostatecznie wpływa na budżet w związku z wprowadzonymi zmianami jako zmniejszenie 

dochodów w łącznej kwocie 767 814,22 zł. W tabeli nr 1 są rozpisane poszczególne 

zwiększenia, zmniejszenia dochodów w związku z wprowadzonymi nowymi dochodami czyli 

wypracowanymi dochodami, które zostały wypracowane przez ostatni okres od ostatniej sesji 

i również urealnienie kwot dochodu w związku z przeniesieniem zadań realizowanych w 2020 

roku na 2021 rok. Jednocześnie w związku również z realizacją tych zadań zwiększa się 

wydatki budżetu o kwotę 300 869 zł i zmniejsza się wydatki o kwotę 1 068 683,22 zł, co daje 

również zrównoważenie budżetu do wysokości zmniejszenia wydatków 767 814,22 zł. I to 

rozpisane w tabeli numer 2 według klasyfikacji zmian przesunięć pomiędzy realizacją 

poszczególnych zadań.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 

2020 rok, przy:  za – 19 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

  

 

6.11) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce - skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Ropczyce.  

W związku z wprowadzonymi zmianami, które wcześniej były podjęte przez Wysoką Radę we 

wcześniejszych uchwałach, urealnia się kwoty planowanych dochodów, wydatków, 

przychodów, rozchodów, deficytu w związku z wprowadzonymi zmianami i to jest 

przedstawione w tabeli numer 1, w załączniku nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Jednocześnie zmniejsza się łączne nakłady na przedsięwzięciu Budowa wodociągu w Łączkach 

Kucharskich i kanalizacji w Brzezówce do kwoty 1 731 324,93 zł. Jest to związane  

z załącznikiem nr 2 wskazanym jako wieloletnie przedsięwzięcie z podziałem na lata 2020  

i 2021. Zmniejsza się jednocześnie zakres upoważnienia burmistrza do zaciągania tych 

zobowiązań, chodzi tutaj właśnie o to zadanie do wysokości kwoty 1 730 566,41 zł. Są wszelkie 

założenia dotyczące zmniejszenia dochodów czy uchylenia we wcześniejszych uchwałach 
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przychodów w objaśnieniach wskazane, jakie poszczególne pozycje były zmniejszane  

 zwiększane, jeżeli chodzi o już ostateczne no zakończenie realizacji budżetu.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce, przy:  za – 19 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

 

7.  

Burmistrz p. Bolesław Bujak - Zbliżamy się do końca dzisiejszej sesji, ostatniej w tym roku. 

Chciałbym na początek podziękować Wysokiej Radzie za uchwalenie budżetu miasta i gminy 

Ropczyce na przyszły, 2021 rok. To jak zawsze jest najważniejsza uchwała w każdej gminie, 

w każdym samorządzie bo nie tylko gmina jest samorządem. Ona określa, informuje jakie są 

dochody gminy, ale też określa kierunki wydatków, to wszystko o czym dyskutowaliśmy tak 

wiele na komisjach ale i trochę dzisiaj, jest głównym kierunkiem, planem, wytycznym dla 

administracji wójta, burmistrza, prezydenta miasta, do realizacji wszelkich zadań które są  

w kompetencji samorządów. A sami państwo widzicie po chociażby ostatnim zreferowaniu 

projektów uchwał przez panią skarbnik, że w samorządzie to jest wash and go, wszystko, 

mieszanina, to nie firma gdzie jest zwykle jakiś 1, 2, 3, kilka produktów, i wielość różnego 

prawa. Żeby to wszystko nawet przy takim stosunkowo średnim budżecie gminy jak 150 

milionów wydatków u nas objąć to trzeba trochę się wysilić, stąd tym bardziej dziękuję pani 

skarbnik za dobre przygotowanie projektu budżetu na przyszły rok i za dobre wykonanie 

budżetu, który kończymy. Chcę podziękować w szczególności za to głosowanie nad budżetem 

klubowi Samorząd i Gospodarka, 11-tu paniom i panom radnym. Dzisiaj widać jak w soczewce, 

że gdybyśmy Wysoka Rado nie mieli tej większości w tym klubie obywatelskim Samorząd  

i Gospodarka to pewnie byłoby różnie, oczywiście, że opozycja ma prawo do oceny, do krytyki, 

w czasie mojej dwudziestoparoletniej może nie znajomości, ale uczestnictwa w uchwalaniu 

budżetów to dopiero od kilku lat jest tak, że opozycja głosuje może nie na nie, ale nie głosuje 

za uchwaleniem budżetu, więc tam gdzie wójt, burmistrz nie ma go wspierających radnych  

w klubie nieważne, partyjnym czy obywatelskim jak nasz, to jest problem, bo jest problem  

z  odpowiedzialnością. Oczywiste jest, że odpowiedzialność w sensie prawnym prawa cywilno- 

materialnego jak i karno-skarbowego spoczywa na organie wykonawczym i na skarbniku, dwie 

osoby odpowiadają, reszta gremium głosuje, nie odpowiada, ale takie jest prawo. Ktoś musi to 

przegłosować. Dziękuję naszym wyborcom mieszkańcom miasta i gminy Ropczyce, że 

obdarzyli zaufaniem klub obywatelski Samorząd i Gospodarka, że jest te 11 głosów, gdyby 

jednego głosu brakło mogłyby być sceny, jak na sesji miasta Dębica i wielu tego typu, gdzie 

rozmija się poparcie w wyborach bezpośrednich za wójtem, burmistrzem, prezydentem,  

a trochę inaczej wyborcy wybierają radę. Więc ja nie chcę absolutnie krytykować postawy 

naszych radnych z klubu Prawo i Sprawiedliwość, mają prawo tak głosować wstrzymując się 
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od głosu, to nie jest złe głosowanie, nawet za nie dziękuję, ale to nic nie daje czy głosować 

przeciw, czy się wstrzymać, w tak ważnej decyzji jak uchwalenie kierunków wydatków na 

przyszły rok. Proszę o tym pamiętać bo tak jak mówię przez te dwadzieścia parę lat jak jestem 

wójtem, burmistrzem, zawsze była opozycja, to jest wpisane w logikę prawa samorządowego  

i samorządu jako idei, tylko tyle, że zawsze było tak, że opozycja czy sformalizowana czy nie, 

w klub, zawsze głosowała w zależności od indywidualnych postaw. Jestem bardzo ciekawy jak 

by głosował nasz klub Prawa i Sprawiedliwości w Radzie Miejskiej, gdyby w samorządzie 

powiatu klub obywatelski Samorząd i Gospodarka głosował przeciw albo za. Mnie się zawsze 

wydawało, że radni są niezależni, a niestety wygląda na to, że ta presja władztwa politycznego 

partii politycznych zeszła do samego dołu, do gmin, to nie jest dobre zjawisko. Nie krytykuję 

tu państwa postawy, ja szanuję waszą pracę i uważam, że absolutnie jesteście zaangażowani  

w kompetencje i w sprawy, do których zostaliście przez waszych wyborców powołani. Ale 

jednak przyznaję, że takie momenty jak uchwalenie budżetu, jak przyjęcie sprawozdania, 

raportu to tutaj są najważniejsze w każdym roku i tutaj ta odpowiedzialność spoczywa na 

radnych którzy w ten sposób wyrażają odpowiedzialność, nie tylko za przedłożone dokumenty 

przez wójta burmistrza, ale odpowiedzialność za całą gminę bo nieuchwalenie budżetu oznacza 

że Regionalna Izba Obrachunkowa przejmuje ten przymiot podmiotu aktywnego, uchwala 

budżet, zapewniam państwa, że to nie byłby budżety prorozwojowy i prorodzinny z pełną 

troską o te aspekty, o których mówiliśmy uchwalając budżet. Wysoka Rado jak jestem już przy 

podziękowaniach to chciałbym też podziękować u końca tego roku i na ostatniej sesji moim 

najbliższym współpracownikom za ten rok, rok który był absolutnie trudny, nieprzewidywalny. 

Rok i naszych obaw o nasze dochody wydatki, umiejętność znalezienia się w tym wszystkim, 

rok troski o tych słabszych z naszej wspólnoty miasta i gminy Ropczyce. Dziękuję bardzo za 

wielką pomoc i wielką aktywność i dynamikę, którą wniósł mój zastępca Marek Misiura.  

Dziękuję jeszcze raz pani skarbnik Beacie Malec bo rzeczywiście umieć się poruszać w gąszczu 

przepisów karno-skarbowych, w zakresie prawa budżetowego i finansów jest trudno. Sami 

państwo to zauważycie na każdej sesji. Dobrze, że generalnie mamy tak, że mamy przez wiele 

lat skarbników, w ogóle ja preferuję jako wójt, burmistrz na tych funkcjach kierowniczych, 

prezesów, dyrektorów jednostek organizacyjnych, kierowników referatów ludzi przez wiele lat, 

jeżeli tylko chcą pracować i chcą być odpowiedzialni i teraz im wszystkim dziękuję. Dziękuję 

sekretarzowi, który realizuje to stanowiska od roku i wchodzi w te kompetencje - Wieśkowi 

Maziarzowi. Dziękuję wszystkim pozostałym dyrektorom jednostek organizacyjnych, 

kierownikom referatów i naszym wszystkim pracownikom samorządowym za ten rok, za 

odpowiedzialność, za pracę, zaangażowanie. Uznaliśmy w większości opinią, że sesja 

budżetowa mogłaby być tą sesją bezpośrednią, fizyczną żebyśmy się raz na kilka miesięcy 

zobaczyli, porozmawiali i wysłuchali opinii o tym najważniejszym dokumencie na cały rok. 

Państwo radni, wy pracujecie społecznie bo trudno mówić, że dieta jest wynagrodzeniem pracy 

radnego, jest tylko zwrotem kosztów pracy w terenie, na komisjach, przejazdów, różnych 

działań, które wykonujecie. Chwała, że jeszcze chcecie z tej diety wspierać cele ważne, 
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wrażliwe społecznie a jeśli uważacie, że być może trzeba by nawiązać do nawet tej mojej 

sugestii, że zamrażamy płace we wszystkich grupach samorządowych i sugeruję to również 

prezesom spółek, żeby też to uczynili mimo, że doskonale wiem, że bezpośredniego takiego 

prawa nie mam, ale moja sugestia jako jednoosobowego walnego zgromadzenia spółek 

powinna być przez prezesów wysłuchana, uważam, że być może inicjatywa wspólna obydwu 

klubów, żeby zamrozić diety na ten rok byłaby też takim nawiązaniem do tej reguły, którą 

przyjęliśmy na ten rok, nie ma podwyżek, żeby było tak że wszyscy równo ponosimy pewne 

koszty, bo one są, pandemii i z tym związanych różnych ciężarów. Kończąc te moje 

podziękowania, chciałbym przekazać jeszcze informacje o kończącym się roku, które mogą być 

ciekawe. Część przedstawionych slajdów też nawiązywała do roku bieżącego i w słupkach  

i w obrazkach pokazujących inwestycje i do tych tematów, już nie będę wracał. A na przykład 

z ciekawości chcę powiedzieć, że kończymy na dziś informacją, że liczba mieszkańców naszej 

wspólnoty miasta i gminy Ropczyce wynosi 27 917 czyli tuż przed 28 tysiącami jesteśmy, to 

jest dobra, solidna, duża gmina. Ile nas jest w stosunku do roku poprzedniego. Jest nas więcej 

o 152 osoby, to dużo bo zwykle w ostatnich kilku latach było nas więcej o 60, 70, 80 osób. 

Skąd bierze się te 152 osoby więcej? Urodziło się 312 dzieciaczków, zmarło 289 osób czyli 23 

plus to niedużo. Pewnie wpływ na to miała pandemia i ostatnie miesiące gdzie  odnotowaliśmy 

od października do dziś 2,5 krotność śmierci, niż w analogicznych miesiącach roku ubiegłego. 

Za listopad 7 osób zmarło w tamtym roku na terenie miasta i gminy Ropczyce, a w listopadzie 

tego roku 27, podobnie w grudniu, z pewnością wpływ ma na to pandemia bezpośrednio  

i pośrednio bo pewnie wielu mogłoby być uratowanych przed zawałami, które odbierają życie, 

czy przed udarami, brak dostępu bezpośrednio do tej opieki w czasie, spowodowało  

z pewnością te odejścia. Ale tak naprawdę wpływ na ten wzrost o 152 osoby miała migracja, 

bo wymeldowaliśmy w tym roku 67 osób, ale zameldowaliśmy na pobyt stały 196 czyli plus 

129 osób. Co to dla mnie oznacza? Oznacza, że część byłych mieszkańców Ropczyc powróciło 

z pracy z zagranicy i doszło do wniosku nie wyjeżdżamy, a więc nie jesteśmy na pobycie 

czasowym tylko meldujemy się na stałe. To też dobra informacja, ale też oznacza to, że 

jesteśmy miastem i gminą w której ludzie chcą się zatrzymać, nasi mieszkańcy a nawet inni 

kupić mieszkania, kupić domy i chwała nie tylko aktywności naszej spółki w naszej gminie ale 

i wszystkim prywatnym deweloperom, którzy budują i mieszkania blokowe, i budują 

indywidualne domy. W tym przypadku mamy takich paru operatorów budujących 

indywidualne domy, które kupują mieszkańcy innych gmin, przyjeżdżają, meldują się i ten 

przyrost mamy. Ja kiedyś państwu mówiłem, że tylko kilka miast powiatowych ma w ostatnich 

10 latach przyrost wzrostowy demograficzny. Pozostałe dołują jak na przykład Tarnobrzeg czy 

Stalowa Wola. Stalową Wolę pamiętam, w ostatnich dziesięciu latach ubyło im prawie 10 

tysięcy mieszkańców, pomimo że trzeba powiedzieć, że w chwili obecnej Stalowa Wola nie 

narzeka na przypływ środków finansowych jest preferowana i rzeczywiście to widać, a mimo 

wszystko ubyło aż 10 tysięcy mieszkańców. Chciałbym tutaj dopowiedzieć jeszcze raz jest nas 

dzisiaj 27 917, ale osób zgłoszonych poprzez deklarację do systemu odpadów na dziś jest 
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22 649, a więc brakuje 5 268 pozytywnych deklaracji czyli 24% naszej populacji zobowiązanej 

do złożenia deklaracji i opłacenia kosztów odbioru i przetwarzania odpadów. Jakie wnioski, 

nie chcę tego dzisiaj interpretować świątecznie ale przyjdzie czas, że to będziemy chcieli 

interpretować i powiedzieć bo wszystko to co mówię, nie mówię tylko do państwa ale mówię 

również i do naszych mieszkańców, do tej części opinii publicznej, która chce nas słyszeć czy 

chce nas usłyszeć. Przed chwilą gdy występowałem przy uchwaleniu budżetu mówiłem, że na 

ten rok mieliśmy podane przez Ministra Finansów do budżetu ostateczne kwoty jako prognozy 

dochodów z CIT-u i PIT-u. Było to 20 milionów 63 tysiące złotych jeżeli chodzi o PIT  

i zrealizowaliśmy w kwocie mniejszej o 1 mln 166 tysięcy, już nie mówię jakiej bo i tak nikt 

nie zapamięta, ale mniej prawie 1 mln 200 i mieliśmy przedłożoną prognozę dochodów  

z CIT-u czyli dochodowy od firm osób prawnych milion złotych, a brakuje nam do tego miliona 

na dziś 466 tysięcy i tu już raczej nic nie wpłynie, czyli te prognozy z rzeczywistymi dochodami 

bardzo się rozmijają, zwłaszcza jeżeli chodzi o osoby prawne. Też mógłbym dodać do tego 

komentarz, a choćby taki, że wciąż żałuję że niektóre firmy duże, wielkie firmy z terenu miasta 

i gminy Ropczyce mają swoje siedziby w Warszawie i część tego dochodu w sposób według 

mnie nieetyczny idzie do miasta Warszawy. To jest skomplikowane ale ja sądziłem, że państwo 

za rządów PiS-u obiecywało zrównoważony dopływ środków finansowych, że poprawi te luki, 

które pozwalają na takie działania. Zarząd, firma, produkcja wszystko to co wpływa na ochronę 

środowiska i na uciążliwość mieszkańców jest tu w terenie, w danej gminie, ale przenosimy 

tylko jakby adresy siedziby firmy do Warszawy i część podatków idzie w stu procentach do 

stolicy jak na przykład podatek transportowy a część idzie oczywiście również  

i z tego właśnie podatku dochodowego od osób prawnych. Wspominałem o tym że wyszliśmy 

obronną ręką jako gmina, za co wam wszystkim dziękuję za każdą sesję gdzie podejmowaliśmy 

różne decyzje dotyczące ograniczeń w wydatkach, ostrożnościowego inwestowania bo nasz 

dług na dzisiaj wynosi 35 260 625 zł i zmniejszyliśmy go w tym roku w sumie razem  

o 5 732 000. To są dane, które mi dzisiaj podała pani skarbnik, czyli wyliczała na dzień bieżący.  

I powiem, że to jest dla mnie osobiście duża satysfakcja i jeszcze raz wam wszystkim dziękuję. 

Razem podejmowaliśmy te decyzje od marca do dnia dzisiejszego, żeby tak było. Możemy 

sobie pozwolić więc w przyszłym roku na ewentualne zaciągnięcie zadłużenia, żeby wyjść na 

stan sprzed roku nie o 2 mln 770 bo takie jest rzeczywiste zadłużenie realne w uchwalonym 

budżecie na przyszły rok, mimo że tam te cyfry są dużo większe inne, ale realnie pożyczka jest 

zawarta w takiej kwocie, nawet do tej kwoty 5 mln 730 i będziemy na poziomie sprzed roku, 

ale oczywiście nie będę do tego dążył. Będę dążył żeby nawet te 2 700 na koniec roku nie 

pożyczyć chyba, że będą środki pomocowe albo takie, które pożyczając będzie można  

w części umorzyć bo to się opłaca na udział własny pożyczyć i realizować takie inwestycje, 

które są wspierane środkami zewnętrznymi. Chciałbym powiedzieć że najbardziej 

intensywnym działem rozwoju w naszej gminie od kilku lat jest budownictwo mieszkaniowe, 

o czym świadczą  liczby dotyczące wydanych warunków zabudowy, złożonych wniosków  

o wydanie decyzji o warunkach zabudowy w sprawach mieszkalnych, w sprawach handlowych,  
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w sprawach usługowych i oczywiście pozwolenia na budowę i chcę takie cyfry podać nie 

zapamiętacie ale wsłuchajcie się. Jeżeli chodzi o warunki zabudowy same wnioski które 

wpłynęły w roku bieżącym to 256 wniosków w sprawach mieszkaniowych, w ubiegłym 

wpłynęło 274 troszkę więcej, mamy jednak tendencję spadkową ale to jest absolutnie wysoki 

poziom. Zapewniam, że w innych województwach takiego poziomu rozwoju budownictwa 

mieszkaniowego nie znajdziemy, jeśli ktoś gdzieś jeździ, albo ma rodzinę, znajomych z innych 

województw popytajcie jak to jest. Chwała naszym mieszkańcom, przedsiębiorcom i tym 

różnym firmom budowlanym, które też nakręcają tą spiralę i deweloperom. Mieliśmy 

wniosków złożonych w tym roku 114 o wydanie decyzji w sprawach gospodarczo- 

infrastrukturalnych, bym tak to nazwał bo to kwestia wodociągów, przyłączy, gazociągów i tak 

dalej i tak dalej. I to też jest trochę mniej niż w roku ubiegłym bo w roku ubiegłym było tych 

wniosków 141 i w sprawach czysto handlowych mamy złożonych w tym roku 16 wniosków,  

a w roku ubiegłym 23, też trend troszeczkę spadkowy. A jak jest z decyzjami, decyzji w tym 

roku w sprawach mieszkaniowych wydaliśmy więcej niż w ubiegłym bo wydaliśmy 239, czyli 

można powiedzieć tak, że 240 inwestorów chce budować swoje domy indywidualne bo jeżeli 

chodzi o blok to jedna decyzja i jest 24 mieszkania albo 36 jak w tym bloku dewelopera.  

W tamtym roku wydaliśmy tylko 197 tych decyzji. Również w sprawach tych gospodarczych  

w tamtym roku wydaliśmy 124 decyzje, w tym roku 103 i w sprawach czysto handlowych  

w tym roku 11, w roku ubiegłym 19. Nabyliśmy nieodpłatnie nieruchomości pod drogi, ulice, 

rolnicze nieruchomości jak również pod zieleń i pod infrastrukturę techniczną 18 hektarów 75 

arów. Summa summarum wydaliśmy na to 186 tysięcy dlatego, że część było decyzji 

nieodpłatnych wynikających ze stosownych ustaw od wojewody. Sprzedaliśmy w tym roku 

4,38 ha za kwotę bez mała dwóch milionów, brakuje 42 tysiące, do dwóch milionów. To był 

rekord w ostatnich latach z dwóch powodów. Odrobiliśmy część środków, które wydaliśmy na 

zakup od podmiotu zagranicznego 1,72 ha terenu dworca PKS, sprzedaliśmy 42 ary za połowę 

tej kwoty. To była jedna kwota. I sprzedaliśmy bez mała 2 hektary firmie, która zamierza 

budować po wybudowaniu tego dzisiaj wskazywanego kolejnego etapu rozbudowy ulicy 

Przemysłowej. Mam nadzieję, że to nastąpi w przyszłym roku a w następnym będzie budowany 

ten zakład i to też żeśmy sfinansowali za kwotę około chyba 800 000 zł. To wpłynęło na dość 

znaczący nasz dochód bo w roku ubiegłym była to tylko kwota 148 tysięcy. W roku ubiegłym 

sprzedaliśmy 6 mieszkań za 381 000 a w tym roku tylko 3 mieszkania za w sumie kwotę  

87 000 złotych, te raty będą wpłacone, bo to było też przekształcenie poprzez wpłatę 

częściowych rat. Co jeszcze może zobrazować nasz rok który minął. Na przykład poinformuję, 

że w roku bieżącym, kończonym, pozyskaliśmy w sumie 8 700 000 złotych środków na różne 

inwestycje i na środki wrażliwe typu senior plus, typu wsparcie żłobka, typu konkursy, 

wyposażenie, też tam była kwota 10 tysięcy OSP w Lubzinie. Już dzisiaj mamy podpisane 

umowy i również część kwot na kontach, w kwocie na przyszły rok 8 896 000. Dziękuję naszym 

współpracownikom, którzy składali dobre wnioski. Zaprzeczam, że nie potrafimy 

przygotowywać dobrych wniosków w ramach aplikacji o środki zewnętrzne czy to europejskie 
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czy rządowe czy jakiekolwiek inne. Chcę w tym miejscu nadmienić, że na ostatniej sesji 

przedświątecznej w powiecie pan starosta też miał dłuższą wypowiedź, dużo czasu poświęcił 

zabawiając radnych powiatowych taką oceną krytyczną naszej gminy i osoby również 

burmistrza. Uważam, że w sposób nieuprawniony i absolutnie bezzasadny. Pozwoliłem sobie 

odpowiedzieć listem osobistym panu staroście ale ponieważ mówił to publicznie no to i list jest 

upubliczniony do państwa wiadomości, na razie tylko do państwa wiadomości wraz  

z wyciągiem z jego wystąpienia, tego wystąpienia krytycznego w stosunku do gminy Ropczyce 

i do burmistrza tej gminy. Macie to państwo przekazane dzisiaj na godzinę przed sesją, proszę 

się zapoznać, odpowiadam, informuję państwa, żeby nie było tak, że w tej dyskusji opinii 

publicznej mówi się o zarzutach pana starosty w tym i źle przygotowanych wnioskach, i że 

burmistrz mówi, że nie dostał z innych powodów, nie dostał bo źle przygotował wnioski ale 

równocześnie pan starosta przyznaje, że nie oglądał, nie czytał nie zapoznał się szczegółowo. 

No ale stawia takie tezy. Wobec powyższego uznaję że miałem obowiązek odpowiedzieć no  

i pewnie będę odpowiadał na każdą tego typu bezprzykładną, kłamliwą krytykę. W tym 

wypadku pozwoliłem sobie na list do pana starosty. W ogóle oceniam, że w okresie 

przedświątecznym tego typu podjazdy nie są wskazane bo pewnie państwo często nie słyszeli 

w czasie moich wystąpień na sesjach w sensie publicznym bo mówimy nie tylko do państwa 

radnych, ale teraz to wszystko jest nagrywane, a więc każdy może to usłyszeć, każdy obywatel 

powiatu słyszy to co mówi starosta. Takie podjazdy - nie wiem czy na pewno stan naszych 

relacji uzasadnia tego typu zachowanie przedświąteczne. Wysoka Rado to pewnie tyle jeżeli 

chodzi o te różne informacje. Bardzo szczegółowe sprawozdanie złożymy jak zawsze wraz  

z raportem pewnie na koniec maja i to będzie bardzo szczegółowe, jak zawsze ocena  

i odniesienie się do roku, który mija jak również ocenimy pracę i jednostek organizacyjnych,  

i spółek, i naszą, i ocenicie to państwo również wy na komisjach i w ostatecznym głosowaniu. 

Na koniec chcę raz jeszcze podziękować za rok, który mija, chcę się cieszyć tym, że wszyscy 

jesteśmy i prawie wszyscy jako radni, że jesteśmy zdrowi, również wyrażam radość z tego że 

pandemia ominęła moich współpracowników generalnie, wielu chorowało ale nie w sposób 

taki aby musieli się znaleźć pod ciężkim tlenem gdzieś w szpitalach i to dobrze świadczy 

również o tej naszej wspólnej postawie, w której staramy się wzajemnie chronić. Wszystkich 

namawiam żebyśmy się zaszczepili w swoim czasie i sam też jeśli przyjdzie mój czas to na 

pewno będę się chciał zaszczepić. Wysoka Rado dziękując, życzę państwu na nadchodzący rok, 

szczęśliwego Nowego Roku wszystkim osobiście i waszym rodzinom i życzę też szczęśliwego 

roku i przede wszystkim zdrowia, wszystkim naszym mieszkańcom, całej naszej wspólnocie, 

jak słyszeliśmy prawie 28 tysiącom mieszkańców. Wszystkiego dobrego. Dziękuję za uwagę.  

 

8.  

Przewodniczący Rady - Informacja do Rady Miejskiej. Burmistrz Ropczyc informuje Radę 

Miejską na podstawie ustępu 3 rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 1 czerwca 2010 



34 

 

roku w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca 

społecznie użyteczna, że w odpowiedzi na pismo Prezesa Sądu Rejonowego w Ropczycach na 

2021 rok wyznaczył na terenie gminy Ropczyce jednostki, w których może być wykonywana 

wyżej wymieniana kara oraz praca społecznie użyteczna. Są to Przedsiębiorstwo Usług 

Komunalnych w Ropczycach, Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej w Ropczycach  

i Towarzystwo Budownictwa Społecznego w Ropczycach.  

Sprawy różne zgłoszone przez radnych: 

Radna p. Teresa Rachwał - Szanowny panie burmistrzu, panowie burmistrzowie, pani skarbnik, 

kierownictwo urzędu, Wysoka Rado, koleżanki i koledzy, ponieważ mamy ostatnią sesję w tym 

roku więc dlatego pozwolę sobie tu skierować gorące podziękowania  dla pana burmistrza 

uznając jego wieloletnie samorządowe doświadczenie i oczywiście podziękować tutaj też 

koleżankom i kolegom za tą całoroczną współpracę w tym, że podejmowaliśmy wiele zadań na 

naszych sesjach i oczywiście wiele ważnych decyzji, które nie zawsze są łatwe, ale że udało 

nam się dzięki temu mimo takiej trudnej sytuacji w jakiej znajdujemy się tej pandemicznej i tak 

wiele zadań zrealizować i inwestycyjnych i różnych remontowych, co cieszy. Zdaję sobie  

z tego sprawę, już 10-letnia tutaj jest moja praca w Radzie Miejskiej, że jestem radną nie tylko 

naszego osiedla Chechły, ale że jestem radną gminy ponieważ jestem wybrana przez 

społeczeństwo ale jednocześnie, zdaję sobie z tego że spoczywa ten obowiązek obywatelski dla 

rozwoju całej gminy, nie tylko dla mojego osiedla i tutaj cieszy, że wiele rzeczy jest 

realizowanych sukcesywnie, bo nie da się wszystkiego zrealizować w jednym czasie w danym 

miejscu ponieważ środki budżetowe na to nie pozwalają, ale że te zadania są realizowane, że 

ten rozwój widać, że cały czas tworzy się w różnych osiedlach, w różnych miejscowościach  

i to cieszy i właśnie taka satysfakcja z tej pracy społecznej, którą się czerpie, to chciałam tutaj 

powiedzieć, że taką mam i życzyć w nadchodzącym Nowym Roku, abyśmy też czerpali radość 

z tej pracy, niesienia pomocy innym, z tego rozwoju który się tworzy w naszej małej ojczyźnie 

jaką jest gmina Ropczyce, a jednocześnie życząc dużo zdrowia, które jest potrzebne bardzo  

w  dzisiejszych czasach i wszelkiej satysfakcji właśnie z tego co tworzymy i oczywiście 

zadowolenia w życiu osobistym i w każdej pracy, którą tworzymy.  

Radny p. Arkadiusz Kutkowski - Ja tak trochę do Pana Burmistrza, dziękuję za uwagi, które 

nam pan przekazał odnośnie głosowania za budżetem, ale proszę tego nie odbierać, że jesteśmy 

przeciwni, nasze głosy, mój głos był taki, że przez wstrzymanie chciałem wykazać ile pracy 

nas czeka na przyszłość, że nie krytykujemy lecz mobilizujemy do dalszej współpracy, do 

dalszej pracy na rzecz naszego społeczeństwa, to tylko chciałem zwrócić uwagę. I myślę że 

takim tematem, który mnie boli to jest to zabezpieczenie powodziowe i tu ten cel żeby był na 

przyszłość gdzieś tam realizowany. Wszystkiego dobrego w Nowym Roku.  

Radny p. Dariusz Skórski - Ja też Panie Burmistrzu będę się chciał odnieść ale oczywiście  

w pierwszym momencie, w pierwszej kolejności chcę złożyć życzenia dużo zdrowia dla nas 
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wszystkich w tym trudnym okresie jaki przeżywamy, jaki będziemy przeżywać. Szanowni 

państwo wam się nie podoba jak zagłosowaliśmy w tym budżecie, nam się nie podoba jak my 

jako radni opozycyjni jesteśmy traktowani w gminie momentami. Ja też jestem tak jak 

koleżanka Tereska 10-ty rok radnym. Pamiętam swoje początki jak jako młody radny 

przychodziłem kiedyś do dyrektorów, czy kierowników w gminie to słowo, które radny 

powiedział to było święte, wiadome było, był problem nieraz coś zrealizować, ale się człowiek 

spotykał z szacunkiem, teraz od roku czy dwóch nie wiem czy to jest związane  

z poprzednimi wyborami czy nie, jest problem jakąkolwiek pomoc uzyskać. Nie chciałem tego 

przykładu też w okresie świątecznym ruszać, czy noworocznym, ale zwróćcie państwo uwagę 

nawet tutaj kolega z telewizji jest, z telewizji miejskiej. Jest to telewizja gminna już nieraz 

zgłaszałem o to uwagi, czy na profilu telewizji miejskiej kiedyś zamieszczono z własnej woli,  

czy inicjatywy, informację że nasz klub przekazał środki dla klubu sumo w Lubzinie, nie ma. 

Natomiast informacja o waszym klubie, chwała wam za to że jest, zamieszczacie. My mamy 

swój prywatny fanpage klubu tam zamieszczamy. Jest telewizja gminna, my się nie możemy 

doprosić. Fajnie jak chcecie nas widzieć jak głosujemy w tych trudnych głosowaniach, 

natomiast nie widzicie nas w tych drobnych, niech to działa w dwie strony, my tu naprawdę nie 

głosujemy źle, ja jak jestem ten 10-ty rok radnym, poza tą kadencją gdzie nas było trzech 

radnych to nie przypominam sobie głosowania żeby jednomyślnie głosować przeciw czy 

jednomyślnie się wstrzymywać. Nie wprowadzaliśmy nigdy dyscypliny klubowej, tak że nie 

rozumiem też tych słów krytyki mocnej. Z innych wniosków wprawdzie nie mam dzisiaj na 

piśmie, ale chciałbym zwrócić uwagę bo jesteśmy na pograniczu roku, zgłasza wielu 

mieszkańców problem z wywozem śmieci bo niedawno przyjmowaliśmy program wywozu 

śmieci, jak chodzi o wywóz plastików czy szkieł w okresie letnim żeby chociaż zwiększyć  

w tych właśnie okresach gorących, wakacyjnych częstotliwość wywozu plastików bo chodzi 

tutaj o smród unoszący się właśnie z tych resztek soków czy napojów. I chciałbym się też 

pochylić nad problemem, o którym pan burmistrz wspomniał te 5 tysięcy czy prawie 6 tysięcy 

martwych dusz. Może pan mecenas tutaj poradzi czy nie można w części gminy tam gdzie 

mamy wodociągi gminne wprowadzić czy zastanowić się nad rozliczeniem właśnie  

w zależności od zużycia wody bo wtedy wiemy, tylko mówię nie wiem bo się nie znam, nie 

wczytywałem się w przepisy, czy można na części gminy zrobić opłatę od wywozu śmieci  

w zależności od zużycia od licznika wody natomiast tam gdzie nie ma wodociągów to wiadomo 

to musi być tak jak jest.  

Przewodniczący Rady p. Grzegorz Bielatowicz - Koniec roku to czas podsumowania i refleksji, 

podziękowań. Zacznę może od wystąpienia radnego Dariusza Skórskiego. Każdy może przyjść 

do Telewizji Miejskiej Ropczyce, każdy może skorzystać, była taka możliwość teraz, była 

możliwość również przed świętami, każdy obywatel mógł przyjść złożyć życzenia. Telewizja 

jest otwarta na tego typu przedsięwzięcia także tutaj na pewno nikt nie jest jakiś hermetyczny 

nie zamyka drzwi przed nikim. Tak jak powiedziałem koniec roku to czas podsumowania 
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dlatego też pozwolę sobie na początku podziękować panu Burmistrzowi, Zastępcy, 

kierownictwu i pracownikom gminy za wszystko co udało się osiągnąć, co udało się zrobić dla 

mieszkańców gminy Ropczyce, dla mieszkańców naszej małej ojczyzny. Również pragnę 

podziękować panu Burmistrzowi za inwestycje które udało się zrobić w mojej miejscowości  

w Lubzinie. Są to kolejne nowe drogi, nowy samochód dla ochotniczej straży pożarnej, remonty 

i utrzymanie placówek oświatowych oraz za wszystko to co było udziałem gminy Ropczyce  

w tym roku. Pragnę również podziękować Radzie Miejskiej że dane nam było kolejny rok 

razem pracować, razem służyć lokalnemu środowisku, a przede wszystkim dziękuję radnym 

klubu Samorząd i Gospodarka bo to wy w większości braliście na swoje barki ciężar 

podejmowanych uchwał i nie mówię tu uszczypliwie po prostu stwierdzam fakty i w kilku 

zdaniach chciałbym się odnieść do głosowania nad projektem budżetu. Miałem nadzieję, ba 

nawet liczyłem na to że, któryś z was się wyłamie. Miło wspominać radnego Piotra Rasia jak 

rok temu żeśmy głosowali projekt uchwały, jednak głosował za, no teraz niestety postawa 

wstrzymująca się. Ja to tak odbieram, że tak de facto pomimo tych tłumaczeń uważam, że to 

jakaś dyscyplina, że jednak ta polityka tu dociera i tutaj nieraz mnie się zarzuca, że jakieś 

politykierstwo uprawiam czy staram się być stronniczym. Staram się być obiektywnym  

i chciałbym żeby właśnie poprzez przekaz ten internetowy opinia publiczna dowiedziała się jak 

naprawdę nam zależy wszystkim, nam czyli radnym wybranym przez naszą społeczność miasta 

i gminy Ropczyce, do realizacji zadań, do wydatków obligatoryjnych, do inwestycji które nas 

czekają. Tak naprawdę uważam, że te elementy, te inwestycje czy wydatki obligatoryjne, które 

są zawarte w tym budżecie, uważam, że głosowanie wstrzymujące się tak de facto jestem 

przeciw, bo mówię nie chcę brać odpowiedzialności bo nie chcę realizować tych 

poszczególnych przedsięwzięć i tak przytoczę inwestycje czy obligatoryjne wydatki jak 

utrzymanie szkół, przedszkoli, żłobków, nie chcecie chyba na takie jak przykładowo 

dofinansowanie stowarzyszeń i kluby sportowe, panie Darku, UKS Lubzina. Ja chcę ja radny 

Grzegorz Bielatowicz żeby UKS w Lubzinie dostał środki z budżetu gminy Ropczyce na 2021 

rok. Ja chcę a tutaj uważam że wstrzymując się nie chcecie. Trzeba sobie powiedzieć jasno. Na 

pewno tak jak Burmistrz powiedział jeżeli chodzi o wydatki w budżecie na 2021 będziemy 

wracać do tego. Powiem szczerze, że tutaj jeżeli chodzi o kluby czy stowarzyszenia nikt się nie 

zwracał, że brakuje mu środków, że braknie mu jeżeli chodzi o funkcjonowanie na przykład 

uczniowskiego klubu sportowego w Lubzinie. Jeżeliby się zwrócił na pewno bym robił 

wszystko i prosiłbym Burmistrza i Wysoką Radę żeby takie środki w miarę możliwości 

otrzymał i tak jeszcze pokrótce przypomnę inwestycje, które nas czekają budowa boiska  

o sztucznej nawierzchni szkoła podstawowa nr 1, wodociąg Lubzina Okonin tak bardzo 

oczekiwana inwestycja na południu naszej gminy. Osoby czekają z utęsknieniem kiedy 

popłynie woda w rurociągu, nie chcecie. Mieszkania w TBS-ie, budowa nowych punktów 

oświetleniowych, czy koszty eksploatacji oświetlenia gminy, nie chcecie. Chodnik na Zielonej, 

chodnik w Łączkach zagłosowaliście za jeżeli chodziło o środki natomiast w konsekwencji 

jeżeli chodzi o budżet, nie chcecie. Dworzec PKS, szkoła muzyczna, targowisko, wreszcie kolej 
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podmiejska, która nas czeka partycypując w kosztach tej inwestycji i to powoduje że ludzie 

będą mogli korzystać z szynobusów z Rzeszowa do Dębicy i w drugą stronę. Tak to wygląda 

taka jest prawda, taka jest gorzka prawda. Wprawdzie już po świętach jest ale może warto by 

uderzyć się w pierś. I chcę pokazać, chcę powiedzieć dobitnie tutaj, żeby opinia ropczycka 

opinia publiczna zobaczyła, oceniła i wyciągnęła wnioski. Szanowni państwo jeszcze bardzo 

króciutko chciałbym się odnieść bo też sprawa, która mnie bardzo poirytowała, sprawa jeżeli 

chodzi o Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych, też wiele informacji pojawiło się i na forach 

internetowych. Uważam że dobre imię naszej gminy to dobre imię nas wszystkich czyli tutaj 

nie dzielę radnych na klub Prawa i Sprawiedliwości czy Samorząd i Gospodarka. Dobre imię 

gminy to powinniśmy wszyscy o to bardzo mocno zadbać. A to co się słyszało, to co się mówiło 

na temat właśnie tego programu to jest żenujące czy jak obserwuję to i tak mówię takie wnioski 

bym chciał tutaj czy konkluzje wyciągnąć z tego. Zaangażowanie naszych radnych,  pani Maria 

zbierała podpisy z przedstawicielem partii rządzącej z panem Przystasiem, ich obecność u Posła 

nic nie dała, to pokazuje właśnie jak się słucha suwerenów, tysiąc pięćset podpisów wizyta  

u Posła pokazuje nie wiem słabość, złośliwość, przedstawiciel parlamentu jest u nas,  

w starostwie wiadomo kto ma większość, u marszałka, u wojewody wreszcie Warszawa rząd. 

Uważam że powinna się lać rzeka pieniędzy do Ropczyc. A co mamy? No nic nie mamy i to 

uważam, że jest błąd, uważam, że powinno się zrobić wszystko żeby wykorzystać te swoje pięć 

minut. My wszyscy i wy tak samo, że nie siedzieć z założonymi rękami czy chować głowy  

w piasek, bo to tak wygląda, że chowamy głowy w piasek. Starajmy się wykorzystać właśnie 

te swoje pięć minut, ten potencjał, który mamy nie patrząc na sympatie polityczne, nie patrząc 

na legitymację, żeby zrobić coś dla tego środowiska. Bo wracając jeszcze jednym zdaniem do 

tej szkoły ta szkoła jest potrzebna panu Burmistrzowi czy mnie, tak bo jesteśmy radnymi, pan 

Burmistrz jest burmistrzem i chcemy, i zabiegamy, o to żeby ta szkoła powstała ale szkoła jest 

potrzebna środowisku Pietrzejowej i środowisku Witkowic, dzieciom i rodzicom z tamtego 

osiedla, więc mówię tutaj uważam, że to jest nie fair, że żeśmy zostali potraktowani tak jak 

żeśmy zostali. A tu jestem przekonany i tutaj właśnie tak jak mówiłem dobre imię gminy 

Ropczyce jest dla mnie bezcenne. Merytorycznie i formalnie wniosek na pewno był dobrze 

przygotowany. I jeszcze jednym zdaniem chciałbym się właśnie odnieść do wystąpienia pana 

Starosty. Żałuję i przykro mi jest, znam go bardzo długo pracowaliśmy wspólnie w Radzie 

Miejskiej i jego wystąpienie właśnie na temat całej tej otoczki jeżeli chodzi o Rządowy Fundusz 

Inwestycji Lokalnych widzę jego uśmiech na twarzy, przykro mi jest bardzo bo przecież on jest 

mieszkańcem naszej gminy, więc uważam że jego postawa jest naganna i tak nie powinno być. 

Jemu jest do śmiechu, myślę że większości nam nie jest do śmiechu. Nie będę przedłużał, na 

koniec chciałem złożyć państwu najserdeczniejsze życzenia. Szanowni Państwo, Wysoka 

Rado. Jesteśmy u progu nowego roku, w imieniu swoim oraz Rady Miejskiej pragnę przekazać 

współpracującej z Radą Miejską administracji samorządowej na czele z panem Burmistrzem, 

panu Zastępcy, państwu dyrektorom, kierownikom, wszystkim zgromadzonym tutaj na sali  

a także całej wspólnocie miasta i gminy Ropczyce, która za pośrednictwem przekazów 
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medialnych obserwuję naszą pracę, by 2021 rok przyniósł nam zdrowie i pomyślność. Życzę 

żeby ten czas, czas pandemii minął bezpowrotnie, żebyśmy mogli normalnie żyć, pracować 

jako samorządowcy, służyć dla dobra mieszkańców naszej małej ojczyzny, wszystkiego, 

wszystkiego najlepszego.  

 

9.  

Przewodniczący Rady zamknął 29 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

 

Protokolanci:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich, 

Bernadeta Cholewa  inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich. 

 

 

 


